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Minevajo leta, toda žar plamenice tistih julijskih dni ne pojenja. 
Drugače tudi biti ne more. Saj imamo borce narodnoosvobodilne voj
ske, ki zvesto sledijo Titovi misli, da so doživljenjsko dejavni borci 
revolucije, začete 22. julija 1941. Povedali in pokazali so nam, kako 
je treba ljubiti domovino. Imamo pa tudi mladost, mlado generacijo, 
ki zanosno in z vso pripadnostjo prevzema revolucionarne tradicije 
naše slavne zgodovine in jih nadaljuje. V tem pa je tudi poroštvo, 
da bo Jugoslavija, socialistična in samoupravna, neuvrščena in svo
bodna, vsak dan lepša in bogatejša.

toPmarnogorska partizanska skupina je 22. julija 1941 oddala iz goz
da v Pšatnikp pri Tacnu več strelov. Tako se je tega dne rodila naša 
partizanska vojska. To pomeni prelomni trenutek v zgodovini sloven
skega naroda, pomeni začetek revolucije za nacionalno in socialno 
osvoboditev človeka. Do konca julija 1941 so že po vsej Sloveniji od
mevali partizanski streli. Takrat je bilo v\ Sloveniji že 25 partizanskih 
skupin in čet. Slovensko narodnoosvobodilno gibanje, ki je imelo moč
no oporo v Osvobodilni fronti, je z gibanji' ostalih jugoslovanskih na
rodov kmalu preraslo ne samo v močno armado temveč je s sočasno 
organizacijo ljudske oblasti po narodnoosvobodilnih odborih izvedlo na 
vsem jugoslovanskem ozemlju največji družbeni prevrat v zgodovini 
naših narodov, Zato je bilo treba velikih naporov in najboljših sil; CK 
KP Slovenije se je zavedal, da lahko postane le v Osvobodilni fronti 
trdno in enotno povezani slovenski narod prava hrbtenica slovenski 
partizanski vojski in vsem osvobodilnem gibanju in revoluciji. Do 
konca julija 1941 je z razširjanjem in utrjevanjem Osvobodilne fron
te rasel pogum in samozavest slovenskega naroda, kar so prve uspešne 
partizanske akcije samo še stopnjevale.

Dan vstaje 
slovenskega  

n a ro d a
Dvaindvajseti julij pomeni s svojimi velikimi dejanji in svetlimi 

spomini uresničitev sanj neke generacije o svetu poštenih in delovnih 
ljudi, radosti in tovariškega stiska rok, dosti več kot samo praznično 
razpoloženje in veselje. S seboj nosi dragoceno izročilo, ki nas povsod 
in vedno znova navdušuje in hkrati navdaja s ponosom, da ta revo
lucija, začeta pred sedemintridesetimi leti, ni usahnila, ker je imela 
in ima prave revolucionarje. Ta revolucija še traja, spremenila je 
samo ime: to je boj za dosledno uresničitev socialističnega samo
upravljanja, v katerem smo borci prav vsi.

PROIZVODNJA SLOVENSKIH ŽELEZARN 
V JUNIJU IN PRVEM POLLETJE 1978
Z junijem je zaključeno prvo 

polletje in za nami je polovica 
časa, ki je na razpolago za izpol
njevanje nalog letošnjega gospo
darskega načrta. V preteklih me
secih smo ugotavljali, da nas do
seženi proizvodni rezultati ne za
dovoljujejo, da nekatere delovne 
organizacije zaostajajo za plani
rano realizacijo in dane izpolnju
jemo nalog izvoza. Po takih ugo
tovitvah tudi v juniju niso mogli 
nastati preobrati, ki bi stanje bi
stveno popravili, čeprav je treba 
posebej podčrtati nekaj odličnih 
dosežkov.

Na jeseniških plavžih so imeli 
naj večjo mesečno proizvodnjo in 
pri odličnem delu elektro plavža 
v Štorah je bila dosežena tudi 
največja mesečna proizvodnja su
rovega železa v Slovenskih žele
zarnah. Tolikšna proizvodnja po
meni 19 % presežka mesečno pla
nirane količine in realno upanje, 
da bi do konca leta lahko še uje
li plan proizvodnje. Zaostanek ob 
koncu polletja znaša nekaj več 
kot 3.000 ton. Junijska proizvod
nja je bila okoli 2.200 ton nad 
mesečnim planom. Če bo v drugi 
polovici leta poprečna mesečna 
proizvodnja 17.190 ton, približno 
tolikšna je bila v maju, bo letni 
plan dosežen. Razumljivo, da v 
Železarni Štore ne bodo mogli na
domestiti dvomesečnega izpada 
proizvodnje, ki je nastal zaradi 
okvare transformatorja na elek- 
troplavžu. Njihova izvršitev pol
letnega plana znaša 68%. Jeseni
ški plavži so proizvedli v šestih 
mesecih 5 % več, kot znaša načrt 
tako, da je skupni zaostanek za 
polletnim planom 3 %.

V tovarni traktorjev železarne 
Štore so junija izdelali 420 koma
dov traktorjev, kar je doslej da
leč največja mesečna proizvodnja, 
ki pa zaostaja še vedno 6 % za 
linearnim planom, njihov opera
tivni plan je bil pa še za okoli 
4 % višji.

Hladni valjarni v Železarni Je
senice sta izdelali 9.617 ton pro
izvodov, kar je tudi doslej naj- 
večja mesečna količina.

Za poslovni rezultat prvega 
polletja -je pa gotovo razveselji
vo, da imajo v juniju praktično 
vse delovne organizacije realiza
cijo vsaj blizu planiranih vred
nosti; večina jo pa visoko.prese
ga. Dosežena je bila doslej daleč 
naj višja vrednost mesečne proda
je izdelkov. Železarne so preko
račile plan vrednosti prodaje v 
juniju za 20 %, posebno izstopa 
Železarna Jesenice z realizacijo 
128 % plana. Predelovalci žice so 
dosegli 104% planirane realiza
cije vrednosti prodaje in najbolj
ši med njimi je Tovil s 124 %.

Skupen rezultat za sestavljeno 
organizacijo je 118 % izvršitve 
mesečnega plana in polletni plan 

«je realiziran s 106%. Dobra pro
daja daje upanje za dobre rezul
tate v polletnem obračunu poslo
vanja.

Če primerjamo letošnje podat
ke ob polletju z dosežki odgovar
jajočega obdobja iz preteklega 
leta, potem lahko ugotovimo, da 
je dosežen zaznaven napredek in 
da so ugodni rezultati.

Pri proizvodnji surovega žele
za je letošnja proizvodnja za 6% 
večja od lanskoletne v enakem 
obdobju. Proizvodnja jekla je 
večja za 1 %. Blagovna proizvod
nja je v železarnah letos večja ža 
6 %, pri predelovalcih je malen
kosten zaostanek tako, da je 
skupna izvršitev v SZ v primer
javi «s prvimi šestimi meseci la
ni še vedno okoli 106 %.

Letošnja realizacija vrednosti 
prodaje je za sestavljeno organi
zacijo 26 % večja od lanskoletne. 
Pri nekaterih delovnih organiza
cijah je sicer samo po 1 ali 2% 
višja, v Štorah pa celo 36 % nad 
lansko realizacijo. Ob polletju je 
realizacija večja od lanskoletne 
prav v vseh delovnih organizaci
jah.

Čeprav ne pri vseh delovnih 
organizacijah, je pa tudi skupen 
izvoz za Slovenske železarne po 
šestih mesecih letos po vrednosti 
večji za 6%  od lanskega dosežka 
po enakem obdobju.

O proizvodnji surovega železa 
v juniju je bilo že vse povedano, 
kakšni so pa drugi podatki? Ra
zen že običajnih težav v proizvod
nih obratih s predčasnimi remon
ti, pomanjkanjem delovne sile, ki 
nastaja, vsako leto junija in pre
ko poletnih mesecev, neustrez
nim asortimanom ali ponekod za
radi pomanjkanja naročil in ne
zadovoljive oskrbe z vložkom,, so 
imeli v juniju še večjo okvaro pri 
Leetromelt peči v jeklarni Žele
zarna Jesenice. Mesečni plan pro
izvodnje surovega jekla so izvr
šili 91 % in v tem je izvršitev li
nearnega mesečnega plana pro
izvodnje elektro jekla le 67 %. 
Podatki izvršitve mesečnega ope
rativnega plana se nekaj razliku
jejo lili po njem imajo na Jeseni
cah izvršitev proizvodnje jekla
92,7 % in v tem proizvodnje SM 
jekla 99,1 % ter proizvodnje elek
tro jekla 81%. Jeklarna Železar
ne Ravne je izvršila mesečni plan 
s 102%, v Železarni Štore pa. 
117 %. Skupna izvršitev mesečne
ga plana proizvodnje jekla znaša 
za Slovenske železarne 96 %. 
Zbirni plan proizvodnje je po še
stih mesecih skoraj dosežen, za- 

nadaljevanje na 3. strani



20. JULIJ - PRAZNIK CELJSKE OBČINE
Krajani celjske občine praznujemo občinski praznik 20. julija, v 

spomin na ustanovitev I. celjske čete, 20. julija 1941, torej dva dni 
pred dnevom, ki ga Slovenci štejemo za dan vstaje. Okrožni komite 
Komunistične partije v Celju je že v prvih dneh okupacije po naci
stičnih hordah organiziral Vojni komite za Celje in Savinjsko dolino. 
Sekretar okrožnega komiteja je bil Franjo Vrunč. Ob pripravljanju 
oboroženega upora se je Vojni komite opiral na mrežo javk, postav
ljenih že pred vojno. Celjska četa je bila formirana na terenu vzhodno

ščeni žandarji in policisti so 27. avgusta obkolili mlin in ga zažgali, 
ker se partizani niso hoteli predati. Zgorela je tudi stanovanjska hiša. 
Iz plamenov je skočil eden izmed partizanov in smrtno ranil žandarja, 
nato pa se sam zrušil pod streli. V mlinu je zgorelo 5 borcev.

I. celjska četa je bila aktivna torej od 20. julija do 27. avgusta. 
Žrtvovala je polovico svojih borcev. Potem je razpadla. Pomembno 
pa je, da je v skrajno neugodnih razmerah in pogojih pokazala veliko 
hrabrost in požrtvovalnost. Živih je ostalo 7 borcev. Ta četa je dvi
gala odpor in pogumnost v našem ljudstvu, širila strah med izdajalci, 
okupatorjevimi funkcionarji in priseljenimi folksdojčerji in tako. kot 
naša prva partizanska enota častno, izvršila svoje poslanstvo. R. U.

od Celja. Na to mesto se je naslanjala zaradi močnega industrijskega 
delavstva. V Celju je sekretar Tone-Grčar vodil organizaciji Komu
nistične partije in Osvobodilne fronte. S predelov med Voglajno in 
Savinjo je bilo mogoče nadzorovati strateško važno železniško progo 
Zidani most—Celje—Maribor, hkrati pa si odpreti zvezo s Hrvatsko. 
Prirodno zavetje je nudil borcem I. celjske čete težko prehodni teren; 
žal pa prebivalstvo tod okoli ni bilo dovolj politično zavedno, kot je 
bil primer z gospodarsko krepkejšim življem v Savinjski dolini.

Celjska četa je bila osnovana blizu hriba Resevna pri Šentjurju, 
kjer si je uredila taborišče blizu kmeta Muleja, po domače Resenška. 
Ob ustanovitvi je borce nagovoril komandir čete Franjo Vrunč-Buzdo 
in zaključil nagovor z dvignjeno pestjo in vzklikom »V boj za svo
bodo!«, borci pa so mu odgovorili »V boj«. Žal pa je četi primanjko
valo orožja in municije, razen tega je bila nenehno izpostavljena oku
patorjevi obveščevalni službi.

V noči na 4. avgust 1941 je četa izvedla sabotažno akcijo s poži
gom velikega kozolca na Catrovem posestvu v Bukovžlaku pri Celju, 
polnega pridelkov in strojev. Ko sta si 11. avgusta 1941 hotela ogle

dati položaj okoli slivniške žandarmerijske postaje Franjo Vrunč in 
Peter Štante, so jima žandarji postavili zasedo. Štantetu se je posre
čilo izvleči se, Vrunča pa so žandarji ujeli v strugi Voglajne in ga v 
besnem spopadu ranjenega odvedli v celjski Stari pisker (zapori); dva 
tedna pozneje so ga v Mariboru ustrelili. Komandir čete je postal Pe
ter Štante-Skala. Odredil je takojšen premik čete na bližnji hrib in 
prihodnje jutro so Nemci zaman napadli izpraznjeno prejšnje tabo
rišče.

Četa si je nato pripravila novo bivališče v težko pristopnih Lan- 
gerjevih pečinah pod Javornikom. Toda 16. avgusta so jih zopet na
padli nemški vojaki, vendar so se partizani po močnem obstreljeva
nju umaknili iz obroča in se umaknili proti Dramljam. Peter Štante 
je ob umiku padel čez skalovje in se močno poškodoval. Nekateri čla
ni čete so odšli proti Ljubljani, druga skupina se je ustavila v gozdu 
nad javko, ki je bila pri Jožetu Farčniku, blizu Pocajtovega mlina pri 
Teharjih. Komandirja Stanteta je nasledil Vile Šlander, brat heroja 
Slavka Šlandra. Vilč je ukrenil vse potrebno za združitev vseh članov 
čete, kar pa je bilo ob budnosti okupatorja in njegovih vohunov zelo 
otežkočeno. Po nekaj dneh je Šlander s skupinico kakih 7 borcev kre
nil proti Bohorju, pri Pustih njivah pri Planini so obračunali z vodjo 
žandarmerijske postaje, ki jih je zasledoval in zavili nazaj ter se usta
vili pri Zavškovem mlinu blizu Brez (Šentruperta). Po izdajalcu obve

Glasovalno mesto valjarne I

Ce bi želeli primerjati še s kakšno zavestjo so se delavci odločali 
za posamezni samoupravni akt, bi lahko ugotovili, da se je odločilo v 
povprečju kar 89,6% glasovalcev. To nam potrjuje, da se delavci za- 
vedajop omembnosti nadaljnje graditve samoupravne organiziranosti 
ter uveljavljanja določil zakona o združenem delu. Če smo že enkrat 
zapisali, da s tem naše delo ni končano,'zapišimo tudi tokrat, da se 
delo pri uveljavljanju zakona o združenem delu še nadaljuje in ne bo 
končano tako dolgo,- dokler ne bomo dosegli vseh tistih vrednot, ki jih 
zakon nalaga DO oziroma TOZD.

Referendum uspel
Delovni kolektiv se je letos že drugič zbral na glasovalnih mestih, 

da bi se z osebnim izjavljanjem izrekel za samoupravne akte, ki do
polnjujejo našo samoupravno organiziranost in samoupravno dogovar
janje v obveznostih in pravicah.

O čem smo se odločali in odločili na referendumu 30. 6. in 10. 7. 
1978:

1. Z odločitvijo delavcev tovarne traktorjev, da postanejo temelj
na organizacija v sestavi delovne organizacije Železarne Štore je bilo 
potrebno sprejeti dopolnitve samoupravnega sporazuma o združitvi v 
delovno organizacijo in prav tako statut delovne organizacije.

Za dopolnitev samoupravnega sporazuma se je izrekla 74,9 % de
lavcev.

— Za dopolnitev statuta 74,4 % delavcev.
2. V razpravi, usklajevanju in nato na referendumu sprejeta sta 

bila samoupravni sporazum o medsebojnih razmerjih pri ustvarjanju 
skupnega dohodka in prav tako sporazum o prihodku.

— Za Samoupravni sporazum o medsebojnih razmerjih pri ustvar
janju skupnega dohodka je glasovalo za 74,8 % zaposlenih;

— za Samoupravni sporazum o medsebojnih razmerjih pri ustvar
janju skupnega prihodka pa 75,4 % zaposlenih.

3. Najbolj živahna je bila razprava novega Samoupravnega spo
razuma o združevanju sredstev za stanovanjsko gradnjo in enotnem 
urejanju stanovanjskih vprašanj delavcev temeljnih organizacij in 
delovnih skupnosti Železarne Store, ki je doživel največ dopolnitev in 
sprememb. S tem sporazumom so »dokončno« predebelo dileme o pra
vičnosti dodeljevanja posojil in stanovanj.

— Za sporazum je glasovalo 73,6% zaposlenih.
Kot že rečeno, se je tovarna traktorjev oziroma delavci tega ko

lektiva odločili, da združijo svoje delo v temeljno organizacijo in prav 
tako v delovno organizacijo.

Na referendumu so glasovali za svoja temeljna samoupravna akta 
in sicer:

—  samoupravni sporazum o združevanju dela delavcev v temeljno 
organizacijo, glasovalo za 75,9% zaposlenih;

— za statut temeljne organizacije je glasovalo za 77,4 % zaposle
nih;

-— za združitev v DO je glasovalo 78,1% zaposlenih in
— za Statut DO 77,8 % zaposlenih.
Pričuj oči'rezultati so. izredno ugodni, saj je bilo na dan referen

duma kar 16,8 % odsotnih delavcev.

M M



PROIZVODNJA SLOVENSKIH ŽELEZARN V JUNIJU IN PRVEM POLLETJU 1978
nadaljevanje s prve strani 
ostanek je približno 2.400 ton na
sproti planirani količini, kar se 
pa da nadoknaditi. Proizvedena 
količina v prvem polletju, ki je 
večja -kot 400.000 ton daje dobro 
osnovo, da bi letos; ob koncu leta 
končno enkrat le dosegli in pre
segli našo doslej nedoseženo mejo
800.000 ton. Da bi izpolnili letni 
plan, bi morali v drugem polletju 
izdelati povprečno; mesečno 67.660 
ton, kar gotovo ni nedosegljivo. 
Da bi presegli 800.000 ton zado
šča že nekaj nižja proizvodnja in 
sicer 66.448 ton. Naš Cilj je pred
vsem doseči letni plan in zagoto
viti čim več vložka za nadaljnjo 
predelavo.

Blagovna proizvodnja je bila v 
juniju blizu načrtovane, železar
ne so dosegle 99 % mesečnega 
plana in v tem Železarna Jeseni
ce 102 %, Železarna Ravne 86 % 
in Železarna Štore 1D4 %. Glavni 
zaostanek pri realizaciji blagovne 
proizvodnje v železarni Ravne je 
nastal v valjarni, kjer so izpolni
li le 72,3 % plana. Za osnovni 
vzrok zaostanka navajajo ne
ustrezen vložek. Ob polletju v no- 
beni železarni niso dosegli plan 
blagovne proizvodnje ih zaosta
jajo na Jesenicah 3 %, na Ravnah 
5 % ' i h  v - Štorah 5 % odnosno 
skupno v .vseh treh železarnah 
okoli 4 %. Zaostanek okoli 16.500 
ton, nekaj pomeni za proizvodnjo 
in še več za trg, kateremu ti pro
izvodi manjkajo in jih ne bo ali 
pa jih bodo morali porabniki uvo
ziti, če bodo hoteli izpolniti svo
je plane proizvodnje.

Podrobnej ši pregled izvrševanj a 
polletnega plana po grupah pro
izvodov kaže ponekod na preko
račitve plana, drugje pa neželjene 
zaostanke..

Surovega železa je .  trg dohil 
okoli 7.400 ton manj_ od predvide
vanja. .

Valjane žice je bilo prodano 
6.260 ton manj od planirane koli
čine. . ■ ,
. Pri .'vlečenir:.'žiei je. zaostanek 
manjši, sam o okoli 70.0. ton, ven
dar v” tem okoli 60'ton visoko le
gi rane kvalitete.

Hladno valjanih trakov in plo
čevine je prišlo na tržišče okoli.
8.000 ton manj od planirane ko
ličine. V.tem imajo precejšen, de.- 
lež nedobavljene količine nerjav
nih, .kvalitet in - pločevine za po
trebe elektroindustrije,-.

Zaostanek. -za. -planirano. količi? 
no traktorjev-, v  . Železarni' Štore' 
do kohca leta ne bodo mogli, uje? 
ti, prodali bi jih lahko daleč več 
kot j ih p f Oizvedej o.

Čeprav ; so količine zaostankov 
pri nekaterih izdelkih manjše, -so 
vseeno pomembne tam, kjer šo to 
izdelki najvišje stopnje predelave 
in največjekvrednosti". To velja za 
strojne dele -. v - Železarni. Štore,, 
kjer je polletna izvršitev zbirne
ga. plana 61%,. konfekcionirane 
izdelke Železarne Jesenice; kjer 
imajo 51’% izvršitve piana im re- 
zilho ’ orodje v Železarni Ravne 
kjer je izvršitev 82 % plana.

Pri izdelkih finaližacij e ' botru
je Izkazanemu stanju ponekod tu
di pomanjkanje naročil . Ge je ta
ko', potem je vprašanje -ali je bil 
plan izdelan -ustrezno realnim po
trebam': trga. Če naročila so, po
tem jih je treba izvršiti in kar ni 
bilo narejeno v prvem polletju je 
treba čim prej popraviti. Dogaja 
sc seveda, kar zadene predvsem 
izdelke finaližacij e namenj ene jz-

vozu in blagovni menjavi, da se 
ne sklenejo predvideni dogovori 
ali so enostavno odpovedani dol
goročni dogovori, kar povzroča 
velike težave pri možnosti pre
usmeritve prodaje in s tem tudi 
proizvodnje. To zadene še moč
neje predelovalce žice, k i . imajo 
manj možnosti prenosa programa 
proizvodnje na druge izdelke, kot 
je to primer v železarnah.

Takšne težave so prisotne tudi 
letos pri Plamenu in Verigi, zato 
so tudi proizvodni rezultati v pol
letju slabši' od lanskoletnih in to 
je tudi vzrok, da nasproti pollet
nemu planu zaostajajo v Plame
nu 7 %, v .Verigi pa 13 %, V juni
ju je izvršitev blagovne proizvod
nje v Plamenu 93 in v Verigi 
95 %. V Tovilu so mesečni plan 
izvršili 104 %; v Žični' Celje pa ce
lo 146 %. Predelovalci so v juniju 
skupilo dosegli 108 % izvršitve, v 
polletju: pa 98 % izvršitve plana.

Stanje izvrševanja blagovne 
proizvodnje je skupno za sestav
ljeno organizacijo ob koncu juni
ja; izvršitev v juniju 100 %, izvr
šitev v polletju 96 %. Količinski 
zaostanek bo. v šestih; mesecih tež
ko nadoknaditi, vsaj za železarne 
skoraj ni možnosti, da. bi, še . lah
ko ujeli do konca leta planirano 
blagovno proizvodnjo. Predelo
valci bodo letni plan verjetno iz-

1. Proizvodnja:
Planirana količina skupne pro- • 

izvodnje je bila za TOZD jek
larn ih  valjarn v prvih 6 .mese
cih planirana v višini 106.227 ton. 
Planirana količina je bila prese- 
žena za 9.469 ton ali 8,9 Prese
žena je tudi količina proizvodnje 
po dinairiienem planu.

Stroški proizvodnje so sicer; 
naraščali, vendar ne v .-takšni me
ri, da bi ogrozili pidnirano ekono
miko .in, končno. ostanek, dohod
ka. H

Začetek leta smo v vseh obra
tih pričakali; š.-primernimi količi
nami osnovnega inspremljajoče- 
ga gradiva.: Pogodbe z , naročniki 
, so bile v glavnem sklenjene .že, v . 
preteklem letu. Energetska situa
cija j e, sicer bila večkrat kritična;

Im,

polnili, ker se za Verigo za dru
go polovico leta obetajo ugodnej
še možnosti prodaje, pri drugih 
treh delovnih organizacijah pa 
tudi pričakujejo vsaj enake, če ne 
ugodnejše pogoje.

Že v uvodu je omenjeno, da re
zultati izvoza niso zadovoljivi. V 
juniju so poprečni količinski me
sečni plan izvoza dosegli samo v 
Verigi, vrednostno pa v nobeni^ 
delovni organizaciji niso dosegli 
plana.

Količinski plan izvoza je skup
no za slovenske železarne v pol
letju izvršen 73%, vrednostno pa 
72'%. Železarne izvršujejo plan 
količine izvoza 75 %, vrednosti pa 
74%,' predelovalci pa 66 po koli
čini in 63 % po vrednosti.

V polletju nas zanimajo tudi 
medsebojni odnosi in stanje izvr
ševanja - programa medsebojnih 
menjav. V letnem planu je pred
videno,- da bi morala Železarna 
Jesenice dobaviti drugim delov
nim organizacijam 29.000 ton iz
delkov. Delovne organizacije so 
za to • količino dale doslej 13.166 
ton specificiranih naročil in do
slej je bilo odpremljeno odnosno 
dobavljeno 8.745 ton ali 66 °/o'spe
cificiranih naročil.

Železarna Ravne. naj bi letos 
dobavila ¿23.180,ton izdelkov, spe-

vendar s prizadevanjem vseh, ki 
so odgovorni ¿za oskrbo z- ener? 
getškimi mediji ni povzročila več
jih zgstqjev,.Z delovno silo v pri
četku leta nismo; imeli posebnih 
težav. Te pa so-se-pojavile že v 
mesecu aprjlu in maju, predvsem 
v  valj arnah. Sodelavci iz hrvaš
kega Zagorj-a-so nam to situacijo 
izboljšali, vendar ne popolnoma 
odpravili,- Še vedno imamo teža
ve s pomanjkanjem- delovne sile 
v jeklarnah. Delovni pogoji so 
bili z ozirom -na prejšnja leta 
boljši,.-»saj sijiO: imeli -v prvih 6 
mesecih le kratkotrajno nadpov
prečno zunanjo temperaturo. - 

Osebne ' dohodke,- - katere smo 
izplačevali v  prejšnjem -letu po 
možnostih,- -te* pa-z ozirom na fi
nančno situacij o niso bile zado
voljive, smo že v pričetku letoš-

eificiranih naročil je za 15.038 ton 
dobav, doslej dobavljeno 8.315 
ton ali 55 %.

Železarna Štore naj bi letos do
bavila 7.530 ton, doslej imajo spe
cificiranih naročil za 3.261 ton; 
dobavili so 1.780 ton ali 54 %.

Podani pregled sicer malo po
ve. Pri nekaterih izdelkih je de
lež dobav sorazmerno visok, pri 
drugih komaj blizu 20 %.. Pri ne
katerih delovnih organizacijah :se 
pohvalijo I z boljšim oskrbova
njem, drugi, se zopet pritožujejo, 
kar je  pa zopet odvisno od pro
grama proizvodnje, pogojev dela 
in vrste problematike, ki se med 
delom pojavlja.

Polletje je torej za nami. Kot 
vidite je večina rezultatov bolj
ših, od doseženih v prvem pollet
ju lani. Izvrševanje letošnjih 
planskih nalog ni najboljše, ven
dar je vrednost prodanih proizvo
dov v prvih -šestih mesecih zado
voljiva, kar daje upanje na so
razmerno ugoden poslovni rezul
tat za prvih šest mesecev. V dru
gem polletju lahko pričakujemo 
ugodnejše rezultate proizvodnje 
in s ,tem tudi vrednosti prodaje. 
Danj;;so pogoji, da bi se pri veči
ni postavk gospodarskega plana 
do konca leta vsaj približali po
stavljenim ciljem,-če že ne do
segli in presegli zadane naloge.

njega leta povečali. V prvem tri
mesečju pa smo se dogovorili, -da 
z ozirom na poslovne rezultate 
povečamo osebne dohodke po po
sebnem programu, ki je bil prek 
informatorja posredovan vsem. 
zaposlenim. Politika izplačevanja 
osebnih dohodkov, ki ne, priza
dene samoupravnih, spor azpmb v-v 
branži - .in v republiki, S&  imela, 
ugoden vpliv na proizvodnjo, na 
medsebojne, odnose in tudi fluk- 
tuaci ja - v prvih šestih mesecih ni 
bila velika. -

Izmečki pri proizvodnji so pod 
normativi,- odpadki pa ž  ozirom 
na nekatere težave v proizvodnji 
in ; na ' povečan nivo -kvalitete v 
manjši meri odstopajo od predvi
denih normativov.

V prvem polletju smo osvojili 
nekaj specialnih profilov in ne
kaj novih .-kvalitet  ̂¿ki-jih trg po
trebuje. V mesecu aprilu je bil 
zelo uspešno'izvršen-- remont v: 
valjarni 11-, kjer smo skupno s 
podjetjem »RADE KONČAR« Za
greb izvršili rekonstrukcijo ¿izvo
ra; in  ‘-regulacije enosmerne elek- 
tro energije-za pogon eh;motorja 
2500 KV. Zahteven-remont je bil 
izvršen tudi v valjarni IX, kjer je 
bila zamenjana zobniška dvojka 
Krupovega reduktorja za pogon 
pred in fine proge.

2. Investicijska dejavnost:,
V TOZD jeklarne in valjarne 

so' se v jetošnjem letu pričela po
membna investicijska dela. Grad
nja temeljev za elektro obločno 
pec II v jeklarni II so v polnem 
teku. .Vsa ostala;dela z.a ta objekt 
potekajo vzporedno, Oprema za 
samo peč je naročena oziroma je 
v končni fazi izdelave. Z ozirom 
na pogodbe in na potek pozamez- 
nih del ocenjujemo, da bo in-

nadaijevanje na 4. strani
S pričetkom izkopov in betoniranjem temeljev se kažejo že tudi obrisi 

aneksa žarilne peči

Kako smo sledili družbenim obveznostim 
v TOZD jeki&im in yaljarn



Kako smo sledili družbenim obveznostim 
v TOZD jeklarn in valjarn

nadaljevanje s tretje strani 
vesticija zaključena v prvi polo
vici naslednjega leta.

Po velikih prizadevanjih so tu
di dela na objektu »žarilnica« ob 
južni steni valjarne II v polnem 
teku. Oprema za žarilno peč je 
že uskladiščena v valjarni II, do
bavila pa jo je firma Ebner iz 
Avstrije. Za gradbena dela, mon
tažna in ostala dela so pogodbe 
sklenjene tako, da vsa 'dela po
tekajo plansko in predvidevamo, 
da bo poizkusno obratovanje 
konti žarilne peči možno že v pr
vem kvartalu prihodnjega leta.

rili lastno bazo za proizvodnjo 
valjanih, vlečenih in brušenih iz
delkov, proizvodnja toplotno ob
delanega jekla pa nam bo omo
gočila obstanek med proizvajalci 
kvalitetnih in plemenitih jekel.

Zmanjšanje zaposlenih je za 
TOZD jeklarn in valjarn pomem
bno predvsem zato, ker imamo 
stalno prisotno pomanjkanje de
lovne sile v vseh obratih TOZD.

Z intenzivnimi vlaganji pa bo
mo dosegli tudi ekonomske učin
ke, ki nam bodo zagotavljali bolj
šo. osnovo za pokrivanje naših in 
družbenih potreb.

Deli žarilne peči EBNER vskladiščeni v  adjustaži valjarne

3. Samoupravna in družbena 
dejavnost v TOZD:

V preteklem letu smo v glav
nem sprejeli vse zahtevne doku
mente po zakonu o združenem de
lu, uresničevati pa smo jih pričeli 
v glavnem v letošnjem letu. 
Eden od glavnih sporazumov je 
bil samoupravni sporazum o raz
porejanju in delitvi sredstev za 
osebne dohodke in sklada skupne 
porabe. Pravilnika na tej osnovi 
še sicer nimamo, smo pa v glav
nem vsa izhodišča, ki izhajajo iz 
samoupravnega sporazuma že 
uvedli v prakso. V temeljni orga
nizaciji ni delavca, ki ne bi bil 
1. .januarja nagrajevan po nače
lih plačila po delu in rezultatih 
dela," Skupne akorde obračunava
mo po izmenah in manjših skupi
nah, ki tehnološko nišo, deljive. 
Uvedli smo normative za posa
mezna ' opravila, kot dodatni kri
terij uspešno uporabljamo.ocenje
vanje opravljenega dela, priza
devnosti pri delu in uspešnost de
la. Tiste delavce, katerim ni mož-' 
no' racionalno meriti delovne na
loge in opravila, pa po veljavnih 
kriterijih njihovo uspešnost oce
njujemo. Samoupravna dejavnost 
se iz prejšnjega leta živahno na
daljuje. Obravnavali smo vse os
novne' samoupravne akte, neka
tere od teh pa smo tudi potrdili 
na ■ referendumih. Obravnavali 
Smo več : samoupravnih sporazu
mov, ki urejajo odnose v delovni 
organizaciji, v SOZD SŽ in v šir
ši, družbeni skupnosti.

JEKLARJI EV GRADBENIKI 
NA SKUPNEM DELOVIŠČE

Proizvodnjo v jeklarni I bomo 
popolnoma Ustavili konec meseca 
decembra letošnjega leta. Z usta
vitvijo jeklarne pa bo nujno po
trebno ustaviti generatorje, ozko
tirni promet, preurediti cestni 
promet in izvršiti rekonstrukcijo 
v valjarni I.

Projektne naloge in delno tudi 
projekti so že izdelam. Ta dela 
opravljamo v glavnem v železar
ni. Ogrevna koračna peč za po
trebe valjarne I je že naročena 
V podjetju »CER« Čačak, za os
tale naprave kot sp priklopniki 
vlačilci pa se intenzivno iščejoi 
ponudbe. Sredstva za nabavo teh 
pa so zagotovljena.

V jeklovleku bomo v letošnjem 
letu aktivirali dva nova brusilna 
stroja in ravnalni stroj. Trem ob
stoječim brusilnim strojem pa bo
mo dogradili dodaj alne in od
vzemne naprave. Za gradnjo ha
le jeklo.vleka imamo v obdelavi 
ponudbe, intenzivno pa še iščejo 
vse za finančno konstrukcijo, ki 
je potrebna za zagotovitev sred
stev pri realizaciji projekta. Gra
dnjo objekta predvidevamo v na
slednjem letu s pričetkom v pr
vem polletju.

Kljub intenzivnemu delu stro
kovnih delavcev TOZD jeklarn 
in valjarn pri,velikih investici
jah, ti ne zanemarjajo manjših 
investicijskih del in uvajanja ino
vacijskih predlogov. V letošnjem 
letu je bilo za TOZD jeklarn in 
valjarn prijavljenih 17 inovacij
skih predlogov. Z dokončanjem 
srednjeročnega investicijskega 
programa, ki sicer ne bo v celoti 
izvršen, bomo v TOZD jeklarn 
in valjam povečali proizvodnjo 
surovega jekla in si tako ustva

Ob gradnji II. Elektro obločne 
peči, ki teče intenzivno pri grad
benih delih, poteka tudi meta
lurški proces, ki je sicer delno 
oviran, si znajdljivi jeklarji ne 
dovolijo predaha. Prostor, ki je 
bil na ¿razpolago za odlaganje 
žlindre za čiščenje ponovc in dru
ga dela je močno omejen. Trans
portna pot ob prenosu bremen v 
livni hali je zaradi varnosti 
strogo odmerjena. Na predlog 
jeklarjev smo organizirali novi 
prostor za. odlaganje in na

kladanje žlindre ter čiščenje po
novc. Poti tehnologije ter poti 
gradbenikov se v glavnem ne 
križajo v proizvodni hali, tako, da 
v obeh procesih potekajo dela 
hkrati.

Gradbena dela pri izkopu te
meljev za drugo elektro obločno 
peč, potekajo sicer z 2-mesečno 
zamudo, po dogovorjenem načrtu.

Zagatnice še zabite v globino 
7 in 9 m. Dosežena je izkopana 
globina približno 7 m. Končna 
globina iskopa bo 8,3 m. Iskop
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Temelji bodoče elektro peči dobivajo z izkopom dokončno obliko

V letu kongresov in volitev de
legatov so bile družbenopolitične 
organizacije izredno aktivne tako, 
da je bil sleherni v temeljni or
ganizaciji aktivno vključen, pred
vsem po interesnih področjih, v 
družbeno delo.

Vse večje družbeno osveščanje 
neposrednih proizvajalcev, dobra 
obveščenost vseh zaposlenih ter 
dosledno izvajanje dogovorjenih 
načel nam je v preteklem obdob
ju omogočilo dobre proizvodne in 
ekonomske rezultate temeljne or
ganizacije, v medsebojnih odnosih 
pa stabilnost in zaupanje med 
vsemi zaposlenimi v TOZD.

Ferdo HALER, ing. org.

Že res, da smo pogruntali, da tu
di prazen sod karbida pride prav; 
vendar bi bilo le varneje narediti 
stojalo! Kajti ko postaneš astro
navt in zletiš pod strop najbrž ni 
prijetno. . .  * I.

bo končan do 1. 8. 1978. Med iško- 
pavanjem je bila zavarjena že 
zgornja podporna enota zagatnic, 
drugi nivo pa bo izdelan pijed 
končnim izkopom.

Pričetek betoniranja bo predvi
doma 1. 8. 1978 to je takoj po 
končanem izkopu; ta dela bodo 
trajala približno 2 meseca.

Gradbena dela bodo predvido
ma končana do takšnje stopnje, 
da bo možna montaža opreme v 
decembru mesecu.

Gradbeno podjetje »Ingrad« si 
prizadeva ob najbolj sodobnih 
gradbenih metodah opraviti delo 
kvalitetno, varno in ob dogovor
jenih terminih.

Vseskozi je bila prisotna dile
ma ali bo možno v času iskopov 
obratovanje elektro obločne peči
I. Predvideno je, da bo obstoječa 
peč obratovala nemoteno. V pri
meru nepredvidenih situacij pa 
bo vsekakor potrebno omejevati 
gibanje livnega žerjava.

Vodja TOZD »B« 
- Ferdo HALER, ing. org.



P r iz n a n je  sa m o u p r a v lja n ju
Minulo praznovanje 27. junija — Dneva samoupravljalca je pri

neslo tudi našemu delovnemu kolektivu priznanje, saj sta iz naših vrst 
bila nagrajena naša sodelavca Frido Gradišnik in Ivan Judež. Frido 
Gradišnik je prejel republiško Priznanje samoupravljalca, medtem, 
ko je Ivan Judež prejel občinsko priznanje samoupravljalca.

V nadaljevanju sestavka priobčujemo intervju s tovarišem Gra
dišnikom in obrazložitvi za oba nagrajenca.

Izrečenemu priznanju se pridružujemo tudi člani kolektiva, z že
ljo, da bi tudi v prihodnje dosegala nagrajenca prav takšne uspehe 
in s tem vzpodbujala tudi ostale sodelavce v kolektivu. Čestitki se 
pridružuje tudi Uredništvo glasila Štorski železar.

Frido GRADIŠNIK, vodja službe za organizacijo in AOP

Podelitev priznanja ob Dnevu samoupravljalcev tovarišu Fridu
Gradišniku

Tako v svoji organizaciji združenega dela kot širšem celjskem ob
močju je tovariš Frido Gradišnik znan in priljubljen kot predan sin
dikalni in družbenopolitični delavec. Že leta 1945 se je, star 18 let, 
vključil v SKOJ in tri leta pozneje postal član komunistične partije. 
Opravljal je vrsto odgovornih družbenopolitičnih zadolžitev, bil je 
predsedni okrajnega komiteja LMS v Celju, član okrajnega komiteja 
ZKS Celje in dvakrat član okrajnega odbora SZDL. Ves čas je aktiven 
in predan samoupravljalec tudi v svoji organizaciji združenega dela. 
Bil je član centralnega delavskega sveta Železarne Store, večkrat je bil 
član raznih samoupravnih organov, bil je sekretar OO ZK, predsed
nik osnovne organizacije sindikata, podpredsednik sindikata Železar
ne Store in predsednik konference osnovne organizacije odbora sindi
kata delavcev kovinske industrije, podpredsednik ustreznega občin
skega odbora sindikata v Celju in predsednik kluba samoupravljalcev 
'v tej občini. Je tudi član predsedstva občinskega odbora ZRVS in 
predsednik kadrovske komisije. Od številnih družbenopolitičnih za
dolžitev, ki jih je vedno vestno opravljal, velja posebej poudariti nje
govo delo v klubu samoupravljalcev. Ta je pod njegovim vodstvom v 
kratkem času zaživel in se uveljavil v vseh samoupravnih sredinah. 
Njegov osebni delovni prispevek je, da je kot predsednik kluba samo
upravljalcev tvorno sodeloval v snovanju izhodišč za pripravo samo
upravnih aktov za vse samoupravne sredine. Kljub svoji veliki anga
žiranosti pa je vselej našel čas in se odzval vabilom za% številna uspeš
na predavanja s področja ljudske obrambe in družbene samozaščite 
v temeljnih organizacijah združenega dela in krajevnih skupnostih v 
občini Celje.

Tovariš Gradišnik: Kaj ti pomeni visoko priznanje samoupravljal
ca za leto 1978?

To priznanje mi pomeni življenjsko priznanje za moje 33-letno 
stalno družbenopolitično delovanje. Hkrati pa me obvezuje, da še v 
naprej vlagam vse umske in fizične sposobnosti za nadaljnji razvoj 
samoupravljanja.

Priznanje samo je odraz našega skupnega dela v Klubu samo
upravljalcev.občine Celje in nas tudi obvezuje, da bomo pričeto akcijo 
uveljavljanja Zakona o združenem delu tudi v prihodnje dosledno vo
dili in dokončali.

To priznanje mi je med ostalimi najbolj dragoceno. V njem se od
raža priznanje moje pripadnosti samoupravnemu socializmu v vsem 
obdobju mojega družbenopolitičnega delovanja na amaterski podlagi.

Obrazložitev v predlogu občin
ski komisiji je glasila: Tovariš 
Judež je družbenopolitično in sa
moupravno začel delovati že v 
mladinski organizaciji v železarni 
in v občini. V železarni je oprav
ljal funkcijo sekretarja mladin
ske organizacije delovne organi
zacije. Bil je tudi predsednik de
lavskega sveta livarna I in livar
na II, podpredsednik DS in pod
predsednik osnovne organizacije 
sindikata Železarne Štore. Sedaj 
opravlja funkcijo namestnika se
kretarja osnovne organizacije ZK 
TOZD livarne strojne litine;.je 
predsednik komisije samouprav
ne delavske kontrole in delegat 
samoupravne interesne skupnosti 
za kulturo in izobraževanje.

Ivan Judež, v. d. Skrbnika objek
tov, opreme in orodja v livarni II

X!. k o n g res Zveze sind ikatov  
S loven ije

Štiri leta je minilo od osmega 
kongresa zveze sindikatov Slove-, 
nije, ki je bil v Celju in pred 
nami je IX. kongres zveze sindi
katov Slovenije ki bo v Mariboru 
25. in 26. oktobra 1978.

Bližnji slovenski kongres,¿zveze 
sindikatov ne bo ' revolucionarna 
sprememba, temveč nadaljnje po
glabljanje in oživljanje tistih do
ločb zakona, ki govorijo, da mo
ra delavec imeti v rokah vse 
vzvode politične oblasti. Zato se 
mora v predkongresne priprave 
vključiti najširši krog delovnih 
ljudi — članov sindikata, saj je 
to priložnost, da se temeljito oce
ni celotno delo in vloga sindika
ta: v obdobju med VIII. kongre
som zveze sindikatov Slovenije in
IX. kongresom zveze sindikatov 
Slovenije.

Za zadnja štiri leta je značilno 
nadaljnje utrjevanje položaja de
lavca v združenem delu. Sindika
ti šo se zavzemali za takšno Vlo
go sindikata v političnem ^siste
mu, ki bo omogočil čim večjemu 
številu delavcev — članov sindi
kata ustrezne politične pogoje za 
uresničevanje vpliva nad pogoji 
in rezultati svojega in skupnega 
dela. V ustavi 1974 je bil oprede
ljen'položaj sindikata, zato se de
lavci, prostovoljno vključeni v 
sindikat, kot najširšo organizaci
jo delavskega razreda, za tak po
ložaj tudi borimo.

Siqdikat je v medkongresnem 
obdobju delal na različnih pod
ročjih: skrbel je za demokratič
no predlaganje in določanje kan
didatov za delegate v samouprav
ne organe, organe upravljanja or
ganizacij združenega dela, delé
gate v družbenopolitične skupno
sti in samoupravne interesne 
skupnosti'. Skrbel je za razvoj 
življenjskega standarda delavcev, 
zagotavljanje socialne varnosti in 
varstva pravic delavcev in uskla
jeval posamezne skupne in sploš
ne družbene interese. Ena glavnih 
nalog pa je uveljavljanje zakona 
o združenem delu. Zakon o zdru
ženem delu predstavlja začetek

graditve sistema samoupravnega 
združenega dela, sindikati pa mo
rajo biti glavna gibalna sila v 
združenem delu in prevzeti velik 
del nalog pri nadaljnjem razvoju. 
Zato se bomo V prihodnje v prak
si srečevali z Vrsto odprtih vpra
šanj, za katera moramo najti de
mokratične in najboljše rešitve.

Poglejmo si, o čem bodo tekle 
razprave na IX. kongresu zveze 
sindikatov Slovenije,- iz katerih se 
bodo izoblikovali kongresni skle
pi. Utrjevanje vloge in položaja 
delavca v družbeno ekonomskih 
odnosih in političnem sistemu so
cialističnega . samoupravljanja. 
Krepitev materialne podlage de
lavca, stabilizacije in razvoja 
proizvajalnih sil, razvoj družbe
nega in osebnega standarda ter 
smotrna ' izraba delovnega časa. 
Področje ljudske obrambe in 
družbene samozaščite, mednarod
na dejavnost sindikata in delav
sko gibanje v svetu, obravnava 
sindikata in delavcev, ki začasno 
delajo v tujini in utrjevanje or
ganiziranosti in kadrovske uspo
sobljenosti sindikatov. Vse delo 
in prizadevanje sindikata je bilo 
do sedaj in mora biti še naprej 
podrejeno poglavitnemu cilju, 
doseči moramo, da bo sindikat res
nično družbenopolitična organiza
cija delavcev v najširšem pome
nu besede; da bo politika zveze 
sindikatov odšev resnične volje 
delovnih ljudi in s tem prispevek 
svojega dela pri uveljavljanju 
oblasti deldvnih ljudi.

Skupščina občinske organizaci
je zveze sindikatov Celje je dne 
20. junija 1978 izvolila delegate 
za kongres. Sindikalno organiza
cijo celjske občine bo na IX, kon
gresu zveze sindikatov Slovenije 
zastopalo 13 delegatov, med kate
rimi bo tudi tovariš Žibret Anton 
iz Železarne Štore.

Delegatom in IX. kongresu zve
ze sindikatov Slovenije želimo 
uspešno delo.

Leskovšek Zlatko



Vtisi udeleženca
Po ključu, kriterijih in načinu 

volitev delegatov, ki jih je izde
lal CK ZKJ na svoji peti seji, dne
9. februarja 1978, sem bil izvoljen 
za delegata 11. kongresa in sicer 
s strani občinske konference ZKS 
Celje,

Delegati so bili voljeni po klju
ču: en delegat na vsakih 1000 čla
nov ZK, poleg tega pa ZK repub
lik na kongresih določile še vsaka 
po 60 delegatov, pokrajinske kon
ference 40 delegatov in organiza
cije ZKJ v JNA 30 delegatov.

2e sam naslov referata »ZVE
ZA KOMUNISTOV JUGOSLA
VIJE V BOJU ZA NADALJNJI 
RAZVOJ SOCIALISTIČNE SA
MOUPRAVNE IN NEUVRŠČENE 
JUGOSLAVIJE« nam pove vse
bino, s katero ste bili podrobno 
seznanjeni preko tiska, radia in 
TV. Prav tako smo si vsi enotni 
v razmišljanju, da stabilnost 
naše družbe in njen sistem po
trjujeta, da je socialistična samo
upravna demokracija sposobna 
uspešno usklajevati množico raz

je nato imela na dnevnem redu 
sprejetje dveh resolucij.

— Resolucijo o vlogi in nalogah 
ZKJ v boju za razvoj socialistič
nega samoupravljanja in za ma
terialni' družbeni napredek drža
ve.

■— Resolucijo o nalogah ZK v 
boju za mir, enakopravno medna
rodno sodelovanje in socializem v 
svetu.

Obe predlagani resoluciji je 
kongres soglasno sprejel, prav tar 
ko pa tudi predloge za spremem
be in dopolnitve statuta ZKJ, še 
posebej odločitev, da se s statu
tom določi, da postane tovariš 
TITO predsednik ZKJ brez ome
jitve mandata.

V: sklepni besedi je nato tovariš 
TITO dejal, da je trdno prepri
čan, da bo 11. kongres ogromnega 
pomena za nadaljnji razvoj naše 
socialistične samoupravne skup
nosti, da se je ponovno potrdila 
enotnost naših narodov, ki globo
ko zaupajp Zvezi komunistov.

Potrebno je le od besed, ki smo 
jih spregovorili na kongresu, k 
dejanjem, to se pravi k uresniče
vanju sklepov, ki šo bili tu spre
jeti.

Z nepozabnimi vtisi na vse tis
to, kar sem v času 11. kongresa 
doživljal skupaj s kolegi delegati, 
pa naj si bo to v kongresni dvo
rani, na ulicah Beograda, skratka 
na vsakem koraku bratstvo in 
edinstvo med narodi, .zaupanje V 
ZK posebej pa še v tovariša TI
TA, sem se skupaj z ostalimi vr
nil nazaj na svoje delovno mesto 
v svojo osnovno organizacijo ZK. 
Tu v osnovnih organizacijah ŽK 
moramo nemudoma pristopiti k 
izdelavi programov za konkretne 
politične akcije, ki naj bodo od
sev potreb in posebnosti okolja, 
v katerem živimo in delujemo. 
Vsak*član, vsaka organizacija ZK 
mora v teh dokumentih najti in 
konkretno določiti svoje naloge 
in cilje.

Drago Stokovnik

Naš delegat Drago Stokavnik na XI. kongresu ZKJ

Na kongresu je torej sodelovalo 
1.621 delegatov po načelu na vsa
kih 1000 članov en delegat, dodat
no k temu pa še 470 delegatov 
izbranih na kongresih republik, 
konferencah pokrajin in JLA, kar 
vse skupaj pove, da je na 11. kon
gresu ZKJ sodelovalo 2.091 dele
gatov. K tej številki je potrebno 
dodati še vse vabljene goste, tuje 
delegacije, predstavnike tiska, 

.radia ih TV ter osebje, zapos
leno v centru »SAVA« in številka 
ne bo veliko izpod 4.500.

Na pot sem odšel skupaj z os
talimi delegati celjske regije, vsi 
skupaj pa smo se v Mariboru, od
koder smo 19. junija poleteli v 
Beograd, pridružili ostalim dele
gatom iz SR Slovenije. Takoj po 
pristanku v Beogradu smo se vkr
cali v avtobuse, š katerimi nas je 
organizator popeljal ha izlet sko
zi Sremske Karlovce v Novi Sad. 
Tu smo se seznanili z vsemi kul
turnimi znamenitostmi tega pre
dela SR Srbije. V Beograd smo se 
vrnili okrog 18. ure zvečer, v 
kongresni pisarni uredili vse for
malnosti, zateni pa so nas' razpo
redili po beograjskih hotelih,
20. junij 1978 Prvi dah kongresa 
ZKJ

Ob 8. uri zjutraj so nas z av
tobusi prepeljali do kongresnega 
centra »SAVA«, v katerega .ve
ličastni dvorani je točno ob 10.00 
uri predstavnik ZKJ JOSIP BROZ 
TITO, pozdravljen z burnim plo
skanjem in skandiranjem, odprl 
XI. naj višje zborovanje jugoslo
vanskih komunistov. Precej časa 
je minilo, preden je tov. TITO 
sploh lahko pozdravil delegate 11. 
kongresa, tuje in domače goste, 
in vse navzoče. Vseh 4.500 prisot
nih je nato strnilo glasove v bese
de Internacionale. To je bila zares 
enkratna podoba enotnosti, zdru
žena v pozdravu in podpori, ki jo 
ta partija ih  to ljudstvo dajeta 
predsedniku TITU in opredelit
vam, za katero smo se skupno od
ločili.

Po izvolitvi delovnega pred
sedstva in določitvi dnevnega re
da za štiri dni zasedanja kongre
sa je predsednik TITO stopil na 
govorniški oder.

ličnih interesov in brez večjih 
pretresov reševati tudi najbolj 
zapletene probleme. Skratka, 
jugoslovanski komunisti so častno 
poravnali dolg do svojega delav
skega razreda, do svojih narodov 
in narodnosti, do socialističnih, 
naprednih in demokratičnih sil 
v svetu. Referat predsednika TI
TA je integralni del in kažipot 
za bodoče delo nas vseh, od vseh 
organizacij pa do organov celotne 
ZK.

Po dopoldanski plenarni seji se 
je popoldne pričelo delo ž razpra
vami v 6 kongresnih komisijah, 
ki se je nato nadaljevalo š e . v 
sredo ves dan in pa v četrtek do
poldan. Veš čas sem prisostvoval 
delu komisije za »RAZVOJ SO
CIALISTIČNIH SAMOUPRAV
NIH DRUŽBENOEKONOMSKIH 
ODNOSOV IN VPRAŠANJ GO
SPODARSKEGA IN DRUŽBE
NEGA RAZVOJA«.

Slovenske železarne smo imele 
v tej komisiji svoj prispevek po 
delegatu iz Železarne Ravne. Re
ferat z naslovom »POLOŽAJ 
SLOVENSKEGA ŽELEZARSTVA 
IN NJEGOVA VLOGA PRI UVE
LJAVLJANJU DRUŽBENOEKO - 
NOMSKIH ODNOSOV« smo sku
paj pripravili delegati vseh treh 
slovenskih železarn in ga takšne
ga, kot je bil posredovan na 11. 
kongresu, tudi prilagam.

Moram povedati, da je za vse 
delegate slovenskih .železarn to 
veliko zadoščenje, saj je bilo k 
diskusiji prijavljenih preko 190 
delegatov, da pa- je diskutiralo 
vsega 90 delegatov.

Tudi v vseh ostalih komisijah 
je bilo enako delovno vzdušje, 
rezultati vsega tega-pa so razvid
ni iz druge plenarne' seje; ki je  bi
la v petek, 23. junija 1978 na zad
nji dan kodgresa. Na tej seji so 
bila podana poročila vseh 6. ko
misij. Skupno je na vseh komisi-, 
j ah govorilo 412 delegatov, med
tem ko je 251 delegatov dalo k 
razpravi pismene - prispevke. 
Sprejeto je  bilo tudi okrog 40 
amandmajev h kongresnim doku- 

, mentom. Sklepna plenarna seja, 
ki ji je predsedoval član predsed
stva CK ZKJ Petar STAMBOLIČ,

Prispevek voznikov 
k ohranitvi okolja

Celjane že dolga leta spremlja
jo prizadevanja po ohranitvi či
stega ozračja in okolja. Industrij
ska mesta, kakršno je tudi Celje, 
si po vsem svetu prizadevajo 
preprečiti zlo v zvezi z zastrup
ljevanjem ozračja in okolja.

Prizadevanja po ohranitvi či
stega ozračja in okolja zasledimo 
tudi v prometni zakonodaji.

Prav gotovo ste že na tehnič
nem pregledu svojega železnega 
konjička spoznali pomanjkljivost, 
da z vašim motorjem nekaj ni v 
redu. Predpisano je namreč, da iz 
izpušne cevi ne sme pri segretem 
motorju v praznem teku izhaja
ti večja količina ogljikovega mo
noksida od 4,5 volumskih odstot
kov. Ogljikov monoksid je stru
pen in množice avtomobilov za
strupljajo naše ozračje. Da bo ne
varnih plinov v , ozračju čim 
manj, lahko k temu pripomore 
vsak voznik motornega vozila, če 
bo večkrat in redno kontroliral 
nastavitev vžiga in tako zagoto
vil čim boljše izgorevanje pogon
ske zmesi v svojem motorju.

V zvezi z odvajanjem izpušnih 
plinov naj priporočam tudi zame
njavo izpušne cevi, kadar ugoto
vite, da je vaš motor preglasen. 
V izpušni cevi so dušilci Zvoka, ki 
zvok ekplozije pogonske zmesi v 
motorju dušijo. Dušilci zvoka 
sčasoma ne opravljajo več svoje 
funkcije popolno in tako dovolju
jemo, da glasnost motorja pov
zroča prevelik hrup, ki nam pre
cej nažira živce. Še huje bo, če 
bo . izpušna cev, predvsem lonec, 
počena ali nažrta od rje.

K zmanjšanju hrupa na naših 
cestah pa lahko voznik pripomore 
tudi z načinom svoje vožnje, če 
je blizu elastične, umirjene, lahko 
bi rekli v nekem smislu defen
zivne vožnje, odvisne deloma tudi 
od~Značaj nostnih lastnosti vozni
ka.

V smislu zakonitih določil zla
sti ne smemo:

— brez potrebe pustiti motorja. 
v teku, kadar vozilo stoji*,

— močno dodajati plina, kadar 
vozilo stoji ali sunkovito spelje
vati z močnim dodajanjem plina;

— kadar vozilo stoji pred zapr
tim prehodom ceste čez železni
ško progo, moramo motor izklju- 

: čiti;
— v ovinkih ali pri zaviranju v 

križiščih ne smemo voziti s; pre
močnim pospeškom ali brez po
trebe premočno zavirati;

— preglasno tudi ne zapirajmo 
vrat vozila ali pokrov prtljažni
ka in motorja.

Poleg preprečevanja onesnaže
nosti zraka in odvečnega hrupa, 
moramo poskrbeti tudi za čisto 
površino, po kateri vozimo — to
rej cesto. Odmetavanje kakršnih
koli predmetov na cesto je pre
povedano, saj bi utegnili ovirati 
ali celo ogrožati promet. Predme
te, ki padejo na cesto z vozila, 
moramo odstraniti. Z vozišča, ali 
bolje-že prej z vozila, moramo 
odstraniti tudi blato, če smo se z 
neke blatne kolovozne poti vklju
čili v promet na cesto z utrjenim 
voziščem.

Veliko nevarnost za varno vož
njo pomeni tudi olje, če ga mo
tor pušča ‘zaradi slabe zatesnje- 
nosti, saj morebitni oljni madeži 
na vozišču znatno podaljšujejo 
zavorno pot in povzročajo zana
šanje vozila.

Narava je danes ogrožena za
radi več vzrokov.. »Nazaj k nara
vi!«; nam naj ne bo le fraza. Ce
lotna družbena stvarnost je u- 
smerjena k prizadevanju po ohra
nitvi čistega okolja. Svoj prispe
vek tem prizadevanj am lahko do
damo tudi-mi vozniki s spoštova
njem omenjenih določil, kar pa 
nam narekujejo tudi moralno-e- 
tične lastnosti, pogojene dobremu 
vozniku.

Svet za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu SG Celje.



Položaj slovenskega železarstva in njegova vloga 
pri uveljavljanju družbenoekonomskih odnosov

Večstoletna jeklarska tradicija 
na Slovenskem in nove možnosti 
samoupravnega organiziranja, so 
pogojevale združevanje železarn 
in predelovalcev jekla tako, da se 
je v letih 1969-1973 združilo osem 
delovnih organizacij v SOZD SŽ 
s skupno zaposlenimi nad 17.000 
delavcev.

V novi samoupravni organizi
ranosti v sestavljeno organizacijo 
SZ smo v letu 1977 izdelali 760.000 
ton jekla in finalnih proizvodov, 
kar je v primerjavi z začetkom 
združevanja v letu 1969 za 47 % 
več. Od skupno izdelanega jekla 
smo v lanskem letu izvozili za 40 
milijonov dolarjev vrednosti bla
ga, od tega polovico na konverti
bilno področje. Skupni delež izvo
za slovenskih železarn predstavlja 
pomemben delež v celotnem slo
venskem izvozu, saj beležimo v 
tem času porast izvoza z indek
som 637,

Kljub naglemu razvoju železar
stva v Jugoslaviji, kjer smo v 
svetovnem merilu dosegli nad
povprečno stopnjo rasti proizvod
nje jekla, pa smo pri porabi 250 
kg in proizvodnji 150 kg jekla na 
prebivalca letno, še vedno med 
manj razvitimi deželami.

Ne glede na skromne dosežke 
porabe, jekla, pa jugoslovanski 
kpvinsko-predelovalni kompleks 
raste hitreje od proizvodnje jek
la. Primanjkljaj je dosegel letno 
okrog ,2 milijona ton polizdelkov 
iij valjanega blaga,, za kar mora 
Jugoslavija še vedno odšteti V2 
milijarde dolarjev.

'Vzrokov za to je več, tako ob
jektivnih kot subjektivnih znot
raj republik, med katerimi je 
najpomembnej ši neusklaj en pro
izvodni program v izgradnj i črne 
metalurgije ter kovinsko predelo
valne industrije. Posledice se ka
žejo v povečevanju uvoza poliz
delkov, višjih stroških in nizki; 
akumulativnosti. Ge ob vsem tem 
upoštevamo, da je jeklo osnova 
ekonomske samostojnosti in sa
moobrambne sposobnosti, potem 
morata tako Slovenija kot Jugo
slavija z optimalnimi in racional
nimi naložbami v proizvodne 
zmogljivosti, razvijati metalurške 
kapacitete . s takšno proizvodnjo,'' 
ki- bo zadostila potrebam kovin
sko predelovalne industrije. Raz- 

- voj lastne baze pomembno vpliva 
ne samo na; znižanje zunanjetr
govinskega priman j kij a j a,' temveč 
predvsem na rast primarne, se
kundarne iti terciarne dejavnosti. 
Zato' mora- biti- proizvodnja jekla 
družbeno spodbujena in vgrajena 
V gospodarsko politiko celotnega 
jugoslovanskega območja in n ika
kor ne sme biti odvisna od loka- 
lističnih ambicij. Iz- tega izhaja, 
da se moramo komunisti aktivno 
Vključiti v pospešitev oblikovanja 
dogovora o planiranju o kontinu- 

; iteti izgradnje, i črne metalurgije 
po- 1980. letu.- V nasled
njem petletnem obdobju naj bi 
Jugoslavija dosegla optimalnejši 
razvoj s proizvodnjo 7,5 milijonov 
ton jekla v štirih integralnih že
lezarnah (RMK Zenica, MK Sme
derevo,-Žel. Skopje in MK Sisak) 
in, z dvema proizvajalcema kvali
tetnih in plemenitih jekel z letno 
proizvodnjo 1,5 milijona ton ob 
prednostni halogi izboljšanja
kvalitete in pospešene finalizacije 
(SOZD SŽ fig Žel. Nikšič).

Sedanji tehnično — tehnološki 
proces črne metalurgije v Slove
niji zahteva vse širše povezovanje 
in združevanje dela in sredstev. 
Ustava, Zakon o združenem delu 
in Zakon o temeljih družbenega 
planiranja so podlaga za obvlado
vanje protislovij, ki vladajo na 
tem področju.

Žal pa se do sedaj tudi v slo
venskih železarnah ne moremo 
pohvaliti z urejenimi razmerji pri 
pridobivanju dohodka iz skupne
ga prihodka in skupnega dohodka. 
Namesto dohodkovnih soodvisnos
ti so še vedno prisotni predvsem 
kupoprodajni odnosi oz. odnosi na 
podlagi cen. Vsa svoja prizade
vanja moramo usmeriti v hitrej
še in širše razvijanje združevanja 
dela in sredstev na takšnih do
hodkovnih osnovah, da bo vzpod
bujen interes delavcev TOZD za 
gospodarno upravljanje s svojim 
in družbenim minulim delom v 
enotnem slovenskem in jugoslo
vanskem merilu, brez prisotnosti 
občinskih, regijskih ali republiš
kih teženj po lastnem oz. zaprtem 
razvoju.

Nerentabilne in neusklajene 
naložbe v nove investicije nosijo 
previsoko ceno, da bi jo preneslo 
naše gospodarstvo.

Dosedanja nedisciplina in pre
majhna angažiranost za družbe
noekonomsko preobrazbo pogoju
je ohranjanje nekaterih starih od-, 
nosov ki počasnijo dojemanje do
hodkovne miselnosti. To vzpod
buja uravnilovske težnje in nas 
odvrača od akcije za prisvajanje 
osebnega dohodka, ki bi bil rezul
tat dobrega dela in gospodarjen
ja. Še vse preveč prisotni kreditni 
odnosi ne motivirajo proizvajal
cev k združevanju dela in sred
stev, saj razdrobljene investicije 
v naložbe ne dajejo večjih učin
kov. Komunisti se moramo zav
zemati, da bomo pospeševali spre
jemanje programov velikih in 
usklajenih naložb iz združenih 
sredstev, ker si bomo s tem hi
treje odpirali perspektive in kre
pili socialno varnost vseh delav
cev v združenem in medsebojno 
povezanem delu Slov. Železarn, 
povezanih v jugoslovanskem pro
storu.

Za takšne obveznosti pa morajo 
biti pripravljene ustrezne samo
upravno zasnovane oblike finanč
nega poslovanja, ki bodo na prin
cipu delegatskega 'sistema jamči
le delavcu vpliv na ustvarjeni do
hodek, njegovo delitev in njegovo 
nadaljnje usmerjanje. Zato smo 
se v posameznih DO v okviru 
SOZD SŽ odločili in organizirali 
finančno poslovanje' prek internih 
bank, v povezavi s temeljnimi in 
združenimi bankami.

Pomembne naloge tudi beleži
mo pri izboljševanju oskrbovanja 
jugoslovankega tržišča z lastnimi 
izdelki, Z doslednejšim povezova
njem,s trgovino, sprejetim skup
nim načrtovanjem in programira
njem ob združevanju dela in sred
stev, moramo prevzemati skupni 
rizik, s tem pa postati združeni 
bolj odgovorni in disciplinirani. 
Ob vse čvrstejši in širši dohod
kovni povezanosti, bomo prisilje
ni izenačevati proizvodne stroške, 
pospešeno izkoriščati kapacitete 
in notranje rezerve, in s tem 
ohranjati svojo reproduktivno 
moč, krepili in trajneje zagotav

ljali pogoje za obstoj in razvoj 
lastne dejavnosti.

Vzporedno z razvojem osnovnih 
dejavnosti, moramo pospešiti pri
zadevanja za odpravljanje slabih 
pogojev dela, ki zlasti v železar
stvu povzročajo prekomerno in
validnost, slabijo delovno in živ
ljenjsko sposobnost zaposlenih. 
Zato je pri novih investicijah 
nujno upoštevati tudi naložbe v 
boljše delovne pogoje, ki ne bodo 
odvračali delavcev od zaposlova
nja v tej panogi.

Ne samo to — vzporedno mo
ramo dati poudarek na delovna 
mesta, kjer se bodo lahko zapo
slovale tudi ženske, saj bomo s 
tem krepili osebno in družbeno 
življenjsko raven. Za razliko 
od drugih dejavnosti pa pomeni 
to za črno metalurgijo dodatno 
večje finančno breme, katerega 
bomo ob sedaj slabih osnovah 
morali prenesti v naslednja le
ta: Uspešni pri tem bomo le, če 
bomo del sredstev v ta namen 
prihranili z varčevanjem tako pri 
materialih, energiji, kot pri vlo
ženem delu na podlagi večje pro
duktivnosti dela.

Za realizacijo hotenj pri izva
janju uresničevanja družbenoeko
nomske preobrazbe v vsaki sre
dini in na vseh ravneh, pa bomo 
morali komunisti poiskati vse 
možnosti in oblike delovanja, s 
katerimi bomo z akcijsko enot
nostjo ZK utrjevali vlogo delav
ca — ustvarjalca nove vrednosti 
in borca za boljše samoupravne 
odnose v naši družbi.

RAZVOJ BREZ LOKALNIH MEJ
Naložbe v črno metalurgijo 

predrage, da bi si lahko privoščili 
nerentabilnost.

VAŽNEJŠE TELEFONSKE ŠTEVILKE

122 -  p rva  pomoč Store I*
222 -  prva pomoč Štore II«
333 -  g a s i l c i-  reševa lc i

Pridobivanje jekla bi morala 
družba spodbuditi in vgraditi v 
gospodarsko politiko celotnega 
jugoslovanskega prostora, zato ne 
bi smeli v nobenem primeru do
voliti, da bi bilo odvisno od kra
jevnih ambicij, je poudaril Rudi 
Lepe j, delegat iz Slovenije. Zato 
se moramo komunisti dejavno 
vključiti v pospešeno dogovarja
nje oziroma načrtovanje kontinu
irane graditve zmogljivosti v črni 
metalurgiji po letu 1980. V na
slednjem petletnem obdobju bi 
morali v Jugoslaviji izdelati 7,5 
milijona ton jekla v štirih meta
lurških kombinatih. Prednost bi 
morali dati izboljšanju kakovosti 
in povečanju proizvodnje končnih 
izdelkov.

Sedanji tehnično tehnološki 
proces črne metalurgije v Slove
niji terja vedno več povezovanja 
in združevanja dela in sredstev. 
Ustava, zakon o združenem delu 
in zakon o temeljih družbenega 
plana so osnova za premagovanje 
nasprotij na tem področju. Na 
žalost moramo ugotoviti, da se 
tudi v slovenskih železarnah še 
ne moremo pohvaliti z urejenimi 
odnosi na področju dohodka. Na
mesto dohodkovne povezanosti so 
še vedno navzoči predvsem kupo
prodajni odnosi. Vse Svoje napore 
moramo komunisti usmeriti v hi
trejše in širše razvijanje združe
vanja dela in sredstev na načelih 
dohodkovnih odnosov. V teh od
nosih ne sme biti navzoča težnja 
občinskega, območnega ali repub
liško zaprtega razvoja, o čemer 
je posebej govoril tovariš Tito v 
svojem referatu.

Nerentabilne in neusklajene na
ložbe imajo previsoko ceno, da 
bi jih naše gospodarstvo lahko 
preneslo. Dosedanja nedisciplina 
in premajhna zayzetost za druž
beno gospodarsko preobrazbo sta 
vzrok, da se stari odnosi še vedno 
pojavljajo.

Rudi Lepej 
Železarna Ravne

Pri delu s karbidom moramo biti posebej previdni in upoštevati vsa 
varnostna navodila
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Na 3. redni seji delavskega sve

ta delovne organizacije Železarne 
Štore, dne 8. junija 1978 je delav
ski svet TOZD Vzdrževanje pred
ložil delegatom DS DO povzetek 
investicijskega programa, katere
ga v celoti objavljamo in s, tem 
seznanjamo ostale delavce kolek
tiva.

Na koncu sestavka pa so objav
ljeni še sklepi DS DO na predlo
ženi investicijski program.

TOZD Vzdrževanje sodeluje v 
proizvodnem procesu Železarne 
Štore, v okviru svoje vzdrževalne

dejavnosti, s ciljem in namenom 
zagotoviti nemoteno in kvalitetno 
delovanje vseh sredstev za proiz
vodnjo. Z ozirom na nenehno ve
čanje obsega proizvodnje v DO 
po količini in kvaliteti pa TOZD 
Vzdrževanje zaostaja v svoji op
remljenosti. Ob pripravah in spre
jemanju srednjeročnega načrta za 
leto 1975-80, so bile ponovno 
vključene in upoštevane potrebe 
po posodobitvi in razširitvi nje
nih kapacitet.

Do sedaj so bile izvršene nas
lednje predpriprave:
— investicija' je bila vključena 
v srednjeročni načrt 1975-1980 
Železarne štore;
— sprejeti ustrezni sklepi v sa
moupravnih organih;
— izdelana projektna naloga;
— izvršena pripravljalna dela: 
proučene variante, raziskave, 
analize, upravičenost, določena lo
kacija, opravljena raziskava tal, 
itd.;
— izdelan idejni projekt tehno
loškega procesa;
— izdelan idejni projekt objekta;
— pridobljena lokacijska doku
mentacija, lokacijska soglasja in 
lokacijsko dovoljenje;
— s Projektivnim birojem Velen
je sklenjena pogodba, »za izdela
vo projekta za izvedbo« V vred
nosti 1.100.000,- din; pogodbena 
vrednost je bila nakazana v apri
lu 1977. leta in trenutno je izde
lava izvedbenega projekta v za
ključni fazi.

Investicijski program, katerega 
povzetek je trenutno pred vami, 
je že drugi z namenom, da bi se 
izvedle investicije tudi v vzdrže

valno dejavnost. Prvi je bil že 
pripravljen 1. 1961 v okviru 47. 
natečaja in je zajemal iz področja 
vzdrževanja izgradnjo mehanič
ne delavnice, v velikosti 95x30 m 
in ž aneksom 95x6 m ter rekon
strukcijo elektro delavnice. Ta 
investicijski program ni bil izve
den, kljub temu, da je bil ravno 
tako odobren, kot ves ostali del 
investicijskega programa. V poro
čilu komisije Sekretariata za in
dustrijo zveznega sveta, je bilo k 
temu zapisano naslednje pojasni
lo:

»Pogoni za održavanje (meha- 
nička i elektro radionica) pro-

siruju se u skladu sa prosirenjem 
proizvodnih pogona. Ovi če se po
goni postaviti na hovoj lokaciji«. 
Od skupne investirane vrednosti 
je bilo za izvedbo projekta »In- 
vesticioni program rekonstrukcije 
i izgradnje pomočnih pogona i 
ostale investicije« predvidenih 
sredstev v višini 7,8%. Da pa iz 
tega dela investicijskega progra
ma ni bilo ničesar narejenega, je 
verjetno odveč omenjati.

Dejstvo je, da je bil v zadnjem 
obdobju zgrajen celoten indu
strijski kompleks Štore II in isto
časno izvedenih nekaj malih iz
popolnitev v opremi obratov v 
Štorah I.

Vzdrževalni obrati so v celot
nem obdobju te faze izgradnje DO 
sodelovali v izdelavi najrazličnej
ših vrst opreme, montažah in pri 
stavljarjjj» y obratovanje pravza
prav vseh sredstev za proizvod
njo. Strojna delavnica obrata me
hanične delavnice pa je še zraven 
tega vršila precejšnji del obdela
ve ulitkov.

Večina strojev strojne delavnice 
je še iz reparacij. V smislu eno
stavne reprodukcije je bilo v zad
njem obdobju nabavljenih nekaj 
lahkih stružnic iz »Prvomajske« 
in trije stroji iz uvoza, iz naslo
va investicij. Tako izgleda oprem
ljenost vzdrževanja danes in na 
to skromno opremljenost je prišla 
ogromna obremenitev iz vseh no
vozgrajenih obratov z vsemi svo
jimi kvalitetami.

V letih od 1961-1977 smo kot de
lovna organizacija uvozili ogrom
no najrazličnejše opreme iz vseh 
evropskih industrijsko razvitih

dežel. V grobem to izgleda takole:
— mešalna postaja za tekoči plin 
in čistilne naprave za ind. vodo 
iz Avstrije;
— elektro peč jeklarne II iz An
glije;
— konti naprave jeki. II iz Švice;
— valjarna II iz Poljske;.
— oprema za tovarno traktorjev 
iz Italije;
— oprema za livarno II iz ZRN;
— obdelovalni stroji za TOZD 
mehanska obdelava iz ČSSR, 
DDR in SSSR;
—- obdelovalni stroji za jeklo vlek 
iz CSSR ih Švedske, itd.

Iz vzhodnoevropskih dežel smo 
uvozili '31,6 % in iz zahodnoevrop
skih dežel: 68,4% vse uvožene 
opreme. To poudarjamo zato, ker 
je vsa nova oprema izdelana z ve
čjo natančnostjo, oz. vsi njeni 
sestavni deli šo izdelani v vedno 
ožjih tolerancah. Tu ne zaostaja 
niti. naša strojna industrij a ob
delovalnih strojev in industrijske 
opreme.

Sam razvoj natančnosti v zgo
dovini znanosti in tehnike zelo 
napreduje. To kar je na primer le
ta 1800 pomenilo 0,25 mm, pomeni 
danes 2,5 milijoninke mm. Zlasti 
v zadnjih letih gre ta razvoj hitro 
naprej. Oprema vzdrževanja pa 
še tisto natančnost, ki jo je imela 
pred leti, izgublja:. Tu prihaja če
dalje bolj do razkoraka med 
kvaliteto uvožene opreme, izdela
ne po najsodobnejših postopkih 
in nezmožnostjo delavnic vzdrže
vanj a,; da bi lahko izdelovali ■ temu 
primerno kvalitetne sestavne de
le.

Ker smo prisiljeni precej rezer
vnih delov uvažati naj povem to, 
da nam podatki uvoznega oddelka 
dokazujejo, da od vseh uvoženih 
rezervnih delov dobim® le 2,2 % 
rezervnih delov iz vzhodnoevrop
skih držav, ne glede na to, da 
smo uvozili 31,6% opreme iz teh 
dežel.

■Iz dežel zahodne Evrope je 
možno dobiti rezervne dele, ven
dar so zelo dragi. Ker je tu kon
kurenca bolj. razvita, so zaradi te
ga sorazmerno nižje cene nabav
ljenih strojev. Dobavitelji opreme 
pa si manjkajočo razliko največ
krat nadoknadijo z izjemno viso
kimi cehami rez. delov.

Z opuštevanjem, da iz vzhodno 
evropskih dežel praktično rezerv

nih delov ne dobimo, nas k uvo
zu rezervnih delov prisiljujejo še 
naslednji pogoji:

zahodne evropske dežele 'n a 
čeloma ne dajejo dokumentacije 
za opremo, ki jo dobavljajo (ker 
niso pristopile k tozadevni med
narodni konvenciji) in je le~to 
potrebno posebej zahtevati pri 
sklepanju pogodb;
— sklepanje pogodb ni bilo do
sledno;
— določeno količino tipskih re
zervnih delov za opremo iz vzhod
noevropskih dežel je treba Uvaža
ti iz zahoda, zato ker jih na vzho
du ni mogoče dobiti in ker jih 
v lastnih delavnicah nismo spo
sobni, zaradi pomanjkljive opre
me, niti izdelati niti vzdrževati;
— nova oprema lastnih delavnic 
je preveč zastarela in po kapaci
teti premajhna.

Razvoj DO"se ni ustavil po za
ključeni izgradnji po 47. natečaju 
leta 1972, ampak je  šla konec 
leta 1976 oz. 1977 v obratovanje 
nova Tovarna traktorjev. TOZD 
MO ima vsak dan več novih 
strojev. Tudi v jeklo vleku je 
montiranih že precej novih stro
jev. Potrebe po ulitkih livarne II 
so tolikšne, da je ta obrat prak
tično neprestano v velikih rekon
strukcijah in dopolnitvah. Za pre
skrbo z energijo so že zgrajene 
sodobne naprave, ki jih še kar 
naprej gradijo. To je le nekaj pri
merov, ki jih prav gotovo vsi do
bro poznamo, našteli pa smo jih 
le zato, da bi se spomnili, da vse
ga'tega še ni bilo, ko je oprem
ljenost vzdrževalnih obratov še 
bila na boljši višini, kot pa je da
nes-. Če smo leta 1962 lahko v DO 
našteli okrog 205 sredstev za pro
izvodnjo, jih je danes mogoče na
šteti že prek 800, kar pomeni, da 
se je opremljenost povečala za 
okrog štirikrat. In če smo leta 
1962 imeli okrog 50 tisoč ton bla
govne proizvodnje, je imamo da
nes že okrog 180 tisoč ton. Pri 
tem ne smemo pozabiti na pro
izvodni o traktor j ev. Ravno tako 
ne bi smeli pozabiti na povečanje 
proizvodnih kapacitet, ki so tre
nutno v izgradnji (el. peči v li
varnah, el. peč v jeklarni II, ža- 
rilnica, predvidena rekonstrukci
ja livarne II in podobno). Da si 
po predstoječem razvojnem pro
gramu DO v TOZD vzdrževanje 
niti ne upamo govoriti, ker že do

*  •
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s tem povezani tudi časi zastojev 
in podobno. Ravno tako so mladi 
absolventi ŠKIMC-a raje zapo
slujejo v drugih oddelkih in obra
tih. To velja še posebej za profile

Notranjost mehanične delavnice Štore I, katere perspektiva je v novih 
vzdrževalnih obratih

sedaj navedena dejstva nakazuje
jo prevelik korak.

Dejavnost vzdrževanja ima so
razmerno dobro organizacijo dela 
in kvalitetne strokovne kadre.

«L
m

Število zaposlenih v vzdrževanju 
je sorazmerno majhno, saj znaša 
le 13,8 % od skupno zaposlenih v 
DO. Čeprav podatek ni povsem 
primerljiv, ga vendar lahko pri
merjamo s povprečnim številom 
zaposlenih v jugoslovanskih žele
zarnah, ki znaša 23,20 %. Pojavlja 
se_ problem pomanjkanja kvalifi
ciranih, visoko- kvalificiranih: in 
tehnično-strokovnih kadrov za 
vzdrževanje. Vendar se hkrati po
javlja še: znatno hujši problem, 
ko ti sorazmerno dobrd kvalifici
rani in zavestni delavci nimajo 
možnosti oziroma primerne opre
me, da bi lahko kvalitetno oprav
ljali svoje delo. V letu 1977 smo 
dosegli zelo visoko stopnjo fluk- 
tuacije. Kljub vsemu prizadevan
ju je narasla na 13,6 %. Pri tem 
je 5,6% čiste fluktuacije (brez; 
odhoda V JLA, upokojitev in po
dobno). V tehnologiji vzdrževanja 
se ne da vse zapisati, predpisati 
m arhivirati, zato mnoge izkušnje, 
ki si jih delavci s težavo 'z leti 
pridobijo, odhajajo z njimi iz 
te dejavnosti. To predstavlja ve
liko škodo za vzdrževanje in za 
delovno organizacijo, saj so lahko

strojne stroke. Seveda jim v vzdr
ževanju pravzaprav nimamo česa 
nuditi. Osebni dohodki so izena
čeni, delovne pogoje imajo dru
god ugodnejše, delovnih prostorov 
pa praktično nimamo.

Naši delovni prostori sp pose
jani po celi DO, ki so le v neka
terih novih ’ obratih primerni.. Si
cer pa so to stari prostori ih pro
stori,-ki jih drugi zapuščajo. O po
gojih po HTV predpisih tu ne mo
remo veliko govoriti.

Delavpi vzdrževanja imajo da
nes le 0,776 % sedanje vrednosti 
osnovnih sredstev, čeprav, j ih je 
nad 13 %. Konkretno to vrednost 
predstavlja 5,790 milijona din, kar 
tudi iz tega stališča dokazuje; da 
so že vsa sredstva za delo stara, 
odpisana in praktično neuporab
na. V letu 1978 TOZD Vzdrževan
je 'ima le 1,80 milijona sredstev 
amortizacije. Ob upoštevanju ob
veznosti pa to ne zadošča niti za 
enostavno reprodukcijo.

■Ker se zavedamo velike odgo
vornosti za nemoten potek proiz
vodnje v DO, s ciljem:
— doseči boljšo opremljenost de
lavnic;

— zagotoviti, možnost popravila 
in izdelave večjih sklopov;
— pridobiti večje in sodobnejše 
delovne prostore;
— skrajšati transportne poti;
— zagotoviti delavcem boljše de
lovne pogoje in počutje;
— pridobiti ustrezne prostore za 
garderobe in sanitarije;
in da bi popravili zamujeno ter 
vsaj delno dohiteli razvoj DO, 
smo delavskemu svetu TOZD 
Vzdrževanje ponovno predložili 
investicijski program v obravna
vo.

DS TOZD Vzdrževanje je ob 
tem; zavzel naslednji sklep:

»DS in IO OOS se strinjata s 
predloženim programom in .pro
jekti;;, investicijske izgradnje, in . 
skleneta apelirati na DS DO, da 
se opredeli do investicijske iz
gradnje v TOZD Vzdrževanje, z 
©žirom na zagotovitev finančnih 
sredstev in rok izgradnje«.

Predlog' investicijskega programa 
TOZD Vzdrževanje

Za predloženo povečanje in Iz
boljšanje tehnološkega procesa je 
predvidena izgradnja nove hale 
vzdrževanja z aneksom.

Na področju Štore II, med cen
tralno trato postajo in kotlarno 
je vnešeno v zazidalni načrt mes
to vzdrževalnih obratov z anek
som in sicer:
—t hala 5 ladij v velikosti 12,5x80 
m in
— aneks v 3 etažah 12,5x80 m.

Hala in pritlični del aneksa sta
namenjena izključno proizvodnji 
ter prostorom z energetsko opre
mo, tako kot to zahteva tehno
logija. Na severni strani objekta 
je vanj speljan železniški tir z 
vzhodne strani in cestni dostop 
z .vzhodne in zapadne Strani. Na 
južni strani hale pa je v halo 
speljan samo cestni dostop z 
vzhodne in zahodne strani. V 
prečni smeri se transport vrši z 
mostnimi 'žerjavi nosilnosti 10 t. 
Velik del prostora v hali Vzdrže
vanja zavzemajo obdelovalni 
stroji, ostali del pa je namenjen 
montažnim prostorom, vzdrževan
ju žerjavov, tehtnic, varilnici, ko
vačnici, kleparski delavnici, inšta
laterski delavnici ;in drugimi 
manjšim oddelkom. V tehnološ
kem delu aneksa pa so razvršče
ni: kalilnica, oddelek za hidravli
ko in pnevmatiko ter orodjarne.

V  I. nadstropju aneksa so pred
videni prostori za osebno higieno 
ter jedilnico s 150 sedeži in manj
šo razdeljevalnico hrane.

V 2. nadstropju so predvidene 
pisarne vodstva, strokovnih služb 
preventivnega vzdrževanja in pri
prave vzdrževanja ter obratovod- 
stev.

•Skupno bi imela v tem objektu 
svoje delavnice in matične pros
tore izmena maksimalno cca 400 
delavcev.

Za halo in eneks sta predvideni 
jekleni konstrukciji z oblogami.

Investicijska vsota
Za gradbena obrtna dela po 

popisu š predimenzijami in pred
računu.

ANEKS:
a) ; Gradbena dela
b) - Obrtna dela

4.125.404,-
16.586.856,-

HALA:
a) Gradbena dela 7.114.168
b) pbrtna dela 18.572.640.-
Skupaj: ; 25.686.808,-

Za tehnološko opremo, ki jo je 
treba nabaviti in montirati:
a) Tehnološka oprema 37.248.000.-
b) Montaža 3.200.0C|0!.-
Skupaj: 40.448.000.-

Investicijska vsota za gradbeno 
obrtna dela, opremo in montažo: 
Skupaj: 86,847.068,-

Na kraju, tega povzetka nam 
naj- bo dovoljeno spomniti še na 
naslednje.

Tudi, če bi jutri že lahko zače
li z izgradnjo novih vzdrževalnih 
obratov, lahko iz izkušenj vemo, 
da bi taka izgradnja v povsem 
normalnih okoliščinah trajala 
vsaj eno do dve leti. Ker pa se 
v ■ vzdrževanju rezultati dela po
javijo povprečno šele po dobrih 
dveh letih od časa vloženega de
la; naš to opozarja na izredno ča
sovno kritičnost.

To, da se količina proizvodne 
opreme v DO nezadržno vsak dan 
povečuje in da šele po izgradnji 
vzdrževalnih obratov in uvedbi 
sodobnejših tehnoloških postop
kov vzdrževanja lahko pričakuje
mo boljše rezultate dela vzdrže
vanja, predstavlja za nas- vse iz
redno resnost tega problema. 
SKLEPI delavskega sveta delovne 
organizacije1 na predloženi inves
ticijski program:

1. Izdelani program 'je osnova 
za investicijsko izgradnjo vzdr
ževanja v kompleksu investicij 
Železarne Štore po srednj eročnem 
programu.

'2. Investicijska izgradnja vzdr
ževalnih obratov se prične realno 
z letom 1980 s tem, da je težišče 
izgradnje v letu 1981 in da se <So 
tega časa izvršijo vse potrebne 
priprave.

3. Za investicije, v dejavnost 
vzdrževanja, kot za ostale sorodne 
dejavnosti (transport, energetika 
in druge) je treba pripraviti us
trezen SS o združevanju sredstev 
na nivoju DO, v skladu s potreba
mi proizvodnje in namenskim 
združevanj em sredstev.

•Upajmo, da bodo sprejeti skle
pi tudi realizirani!

NEKAJ MISLI
Delo nas varuje pred tremi 

nadlogami: pred dolgočasjem, 
nadležnostjo in pomanjkanjem.

Neumnost se sili v ospredje, da 
b i j  o videli, modrost ostaja Zadaj, 
da vidi.

Dopisujte V

ShshškJu
ZELEZAR

Prostori kovačnice, ki izvirajo še iz prejšnjega stoletja, vendar morajo 
slediti današnjemu tehnološkemu razvoju Skupaj: 20.712.260



DELO SAMOUPRAVNIH ORGANOV
V preteklem mesecu je bila sa

moupravna dejavnost usmerjena 
predvsem v priprave za izvedbo 
referenduma, ki je bil izveden 
30. junija 1978 ter za valjarje, va
ljarne I 10. julija 1978. Nič manj 
pomembne pa niso bile tudi dru
ge zadeve kot so poslovanje, za
stoji, kvaliteta dela ipd. .

Poglejmo, o čem so samouprav
ni organi v temeljnih organizaci
jah in delovnih skupnostih ter 
komisijah še obravnavali.

TOZD: JEKLARNE — 
VALJARNE
Predsednik delavskega sveta, 

tovariš Drofenik je v tem času 
sklical dve seji — 15. 6. in 12. 7. 
1978, na katerih so obravnavali 
polletne poslovne rezultate, ki so 
za TOZD pozitivni, vendar pa so 
zaskrbljeni, ker v ostalih TOZD 
rezultati niso najboljši. Posebno 
pozornost so med drugim posve
tili poslovnim rezultatom tovarne 
traktorjev in izrazili željo, da na 
eno prvih sej pride predstavnik 
te TOZD in jih seznani o proble
matiki neizpolnjevanja gospodar
skega načrta. Proučil je pripom
be in stališča do razprav, za sa
moupravne akte, ki jih bodo de
lavci sprejemali na referendumu 
in imenoval usklajevalce za .sejo 
usklajevalne komisije. Imenoval 
je 3-člansko komisijo za obravna
vanje pritožb delavcev njihove 
TOZD in za izrečene ukrepe di
sciplinske komisije.

Potrdili so predlog sprememb 
organizacije v jeklo vleku s for
miranjem oddelka — oddelek oro
dij in opreme ter nabavo brusil
nega stroja. Prav tako so potrdili 
dopolnitev kriterijev za stimula
tivne dodatke v letu 1978.

Delavski svet je obravnaval 
tudi pritožbo tovariša Ploštajner 
Hinka, dipl. inž., k i'se  je prito
žil na izbor za vodjo TOZD jek
larne — valjarne. Delavski svet 
je po razpravi sklenil, da je bil 
postopek za imenovanje tovariša 
Haler Ferda, inž. za vodjo TOZD 
pozitiven in potrjuje že sprejeti 
sklep na prejšnji seji.

Po podrobni razpravi o pritož
bi na izrečene ukrepe disciplin
ske komisije tovarišema Bogda
noviču in Kozoletu je  delavski 
svet sprejel sklep, da se tovarišu 
Bogdanoviču izrečen ukrep zniža 
za eno stopnjo — samo javni opo
min, medtem ko za tovariša Ko
zoleta ostane izrečen ukrep disci
plinske komisije nespremenjen.

Potrdili in sprejeli so samo
upravne sporazume o železniškem 
in luškem prometu.

TOZD: LIVARNA VALJEV, 
KOKIL IN METALURŠKE 
LITINE
Delavski svet se je sestal na 8. 

seji dne 20. 6. 1968. Predsednik, 
tovariš Dečman Vili je vodil sejo, 
na kateri so kritično ocenili re
zultate poslovanja in vzroke slab
ših rezultatov, kot so jih predvi
devali. Ponovno je potrebno'za
ostriti kontrolo nad obdelavo va
ljev ter pri osvajanju ruskih ko
lutov. Obravnavali so zahtevek

■ TOZD MO o poravnavi stroškov 
zaradi težjih valjev, kot so s pla
nom predvideni. Sklep — vodstvi 
TOZD naj se sestaneta in dogovo-

■ rita ter pripravita predlog.
Potrdili so operativni plan za 

julij, pri tem pa opozorili, da ga

bo možno izpolniti le s pomočjo 
pravočasne dobave peska ter red
nega vzdrževanja in odprave za
stojev. Sprejeli so nekatere sa
moupravne akte in imenovali to
variša Dečmana za podpisnika. 
Posebno pozornost so posvetili 
vzdrževanju strojev in naprav ter 
sklenili, da naj skliče skupen se
stanek z vodji oddelka in TOZD 
vzdrževanje.

Potrdili so akcijski plan in od
ločili, da se naj na vsaki seji po
roča o rezultatih.

Glede na srednjeročni program 
je potrebno preveriti kapacitete 
talilnice.

TOZD: LIVARNA STROJNE
LITINE
Predsednik, tovariš Šuster Ma

ksimiljan je sklical sejo za 29. 6. 
1978. Na seji so obravnavali re
alizacijo sklepov prejšnje seje ter 
ugotovili, da je večina realizira
na.

Obravnavali so operativni plan 
za junij ter ugotovili, da je po
trebno v tem mesecu posebno po
zornost posvetiti odlitkom za 
TOZD tovarna traktorjev. Oceni
li so poslovne rezultate za obdob
je  januar—maj 1978 in ugotovili, 
da kljub boljšim proizvodnim re
zultatom, boljši kvaliteti in izple- 
nom ne dosegajo boljših finanč
nih rezultatov.

Poseben problem so cene odlit
kov za kar je potrebno izdelati 
analizo rentabilnosti celotne pro
izvodnje in zadolžujejo DS za ko
mercialne zadeve, da jim to pri
pravi do naslednje seje. Čimprej 
je potrebno izdelati sporazum o 
dohodkovnih odnosih med TOZD 
tovarno traktorjev, TOZD mehan
ska obdelava ter ostalimi kupci 
znotraj DO. Razpisali so nado
mestne volitve za člane komisije 
za MRZD. Potrdili so samouprav
ni sporazum o prispevku Društvu 
livarjev Slovenije.

TOZD — MEHANSKA
OBDELAVA
Na sedmi seji, dne 16. 6. 1978 

so ugotovili, da so vsi sprejeti 
sklepi 6. seje realizirani.

Pri analizi poslovanja za ob
dobje I-IV so ugotovili, da po
slujejo pozitivno, vendar pa opo
zarjajo, da se pri prikazovanju 
podatkov pojavljajo napake in 
apelirajo na strokovne službe, da 
do podobnih napak ne sme več 
priti. Zelo obširna je bila razpra
va o sprejemu samoupravnega 
sporazuma o reguliranju medse
bojnih odnosov s področja pro
izvodnje in potrošnje valjev, ka
kor tudi prometa in meril za ure
janje cen. Z dopolnitvami, ki so 
jih predlagali, so pripravljeni ta 
sporazum sprejeti.

Obravnavali so in sprejeli do
polnitve kriterijev; za obračun 
stimulativnih dodatkov.

Imenovali iso komisijo za iz
delavo kriterijev za nagrajevanje 
po delu.

TOZD TOVARNA
TRAKTORJEV
Predsednik tov. Pišek Alojz je 

sklical 17. redno sejo sveta, na 
kateri je bila osrednja točka 
dnevnega reda referendum. To
krat so se odločali o sprejemu 
samoupravnih aktov, ki F so po
trebni za ustanovitev in registra
cijo TOZD. Sprejeli in potrdili so

samoupravna sporazuma o želez
niškem in luškem prometu ter 
raziskovalnih skupnostih SR Slo
venije.

Dogovorili so se za sklic skup
nega sestanka med tovarno trak
torjev in predstavnikom firme 
FIAT na katerem bodo preučili 
novo samoupravno organiziranost 
ter samoupravne akte.

TOZD VZDRŽEVANJE
Delavski svet se je sestal na 8. 

redni seji, na kateri je pod vod
stvom predsednika tov. Rozmana 
obravnaval referendumsko gradi
vo in imenoval referendumsko 
komisijo. Sprejel je samoupravne 
sporazume raziskovalnih skup
nosti Slovenije ter za železniški 
in luški promet prometnega sre
dišča Celje.

TOZD ENERGETIKA
Delavski svet se je sestal 5. 7. 

1978 na izredni seji, na kateri je 
obravnaval razpis del in nalog 
»tehnik za tehnično varstvo in 
dokumentacijo«. Obravnavali so 
tudi vprašanja rangiranja delo
vodij v ' energetskem obratu dn 
kako je z njihovo pritožbo. Pojas
njeno jim je bilo, da se bo to 
vprašanje reševalo na ravni de
lovne organizacije,

TOZD TRANSPORT
Njihov delavski svet se je se

stal 24. 6. 1978 dn obravnaval do
polnitve v razpisni komisiji za 
imenovanje vodje TOZD. V ko
misijo je bil dodatno imenovan 
tov. Gradišpik Frido. Komisija 
naj takoj pristopi k ponovnemu 
razpisu za vodjo TOZD. Ponovni 
razpis se objavlja, ker nobeden od 
prijavljenih kandidatov ne izpol
njuje razpisnih pogojev. Sprejeli 
so sklep o razpisu del in nalog 
»manipulant«. Prav tako je po
trebno izdelati zahtevek za dela 
in naloge »tajnica TOZD trans
port«.

TOZD KONTROLA 
KAKOVOSTI
8. seja tega delavskega sveta 

je bila sklicana za 29. 6. 1978. 
Tov. Selčan je imel na dnevnem 
redu: pregled sklepov 7. seje, or
ganizacijske spremembe ter spre
jem Pravilnika o osnovah in me
rilih za delitev sredstev za OD. 
Ugotovili so, da so sklepi realizi
rani v celoti. Po razpravi je bil 
sprejet omenjeni »Pravilnik« z 
veljavnostjo 1. julijem 1978 ter s 
tem v zvezi imenovane komisije 
za ocenjevanje uspešnosti dela. 
Zaradi nujnih potreb pri delu so 
se odločili in sprejeli sklep o na
kupu mikroskopa.

TOZD GRADBENO, 
KOMUNALNO IN 
STANOVANJSKO 

' GOSPODARSTVO
Na 7. seji so člani delavskega 

sveta obravnavali dopolnitev kri- 
. terijev za obračun stimulativnih 
dodatkov za leto 1978 ter imeli 
nanje določene pripombe in da se 
k ponovni obravnavi pristopi 15.
7. 1978. Obravnavali in potrdili 
so samoupravne sporazume razis
kovalnih skupnosti SR Slovenje 
ter sporazum z INTERTRADE in 
INTEREVROPO.

Posebno temeljito so obravna
vali vprašanje kadrov in nagra
jevanje delavcev v njihovi TOZD.

To vprašanje je potrebno sprožiti 
in opozoriti nanj pri DS za kadre 
in splošne zadeve.

TOZD DRUŽBENA
PREHRANA IN
GOSTINSTVO
Predsednica Plankar Tinka je 

vodila 8. sejo, dne 29. 6. 1978, na 
kateri so obravnavali prerangi- 
ranje del in nalog »čistilke«, ime
novali so tov. Kajbo Antona za 
vršilca dolžnosti vodje. TOZD, 
odločili so se za podaljšanje re
gistracije počitniškega doma na 
Rabu, da se stroški popravil na 
Rabu krijejo iz naslova investi
cijskega vzdrževanja. Enako ve
lja tudi za dom na Svetini.

Delavski svet soglaša, da TOZD 
prevzame gostinske usluge ob pri
liki občinskega praznika v Vojni
ku ter v Dobrni ob praznovanju 
in zboru Šlandrove brigade.

KOMISIJA ZA
GOSPODARJENJE
Pod vodstvom tov. Kumper- 

gerja se je komisija sestala 29. 6. 
1978 in sprejela naslednje sklepe:

1. Seznanili so se z realizacijo 
sklepov prejšnje seje in jih potr
dili.

2. Seznanili so se s poročilom 
o izvršitvi letnega in operativnega 
plana za maj 1978.

Komisija ugotavlja, da smo do
segli planirano realizacijo. Apeli
ra na vodje TOZD in samouprav
no strukturo, da stori vse za do
sego predvidene dinamike in za 
dosego boljših rezultatov.

3. Seznanili so se tudi s ko
mercialno problematiko za me
sec maj 1978.

4. Potrdili so operativni plan, 
za mesec julij 1978.

5. Potrdili so predlog za prenos 
variabilnega dela OD v obračun
sko osnovo.

6. Potrdili so proračun stimula
tivnih dodatkov za razdobje I-IV 
in predlog za izplačilo akontacije 
za maj.

7. Seznanili so se z informacijo 
Železniškega gospodarstva Ljub
ljana o opravljenem obračunu 
provizije in komercialnega popu
sta za leto 1977.

8. Odobrili so honorarno delo 
za uveljavitev ref akcij e za delav
ce transporta: Jager Ivico, Gajšek 
Marjana in Krajnc Aleksandra in 
zadolžili delovno skupnost za ka
dre in splošne zadeve, da sklene 
z imenovanimi ustrezno pogodbo.

9. Seznanili so se z informacijo 
DS za komercialne posle o akciji 
za znižanje zalog pri materialu 
brez gibanja.

10. Naknadno so odobrili pred
log za nadurno delo v kooperacij
skem oddelku ZT za Fiat in sicer* 
92 ur.

11. Odobrili so nadure delavcu 
transporta tov. Gajšek Marjanu 
za delno nadomeščanje pri oprav
ljanju del in nalog delavca, ki je 
v bolniškem staležu (20 ur).

12. Naknadno so odobrili služ
bena potovanja:

— Leskovšek Leonu v Rusijo
— Gradišnik Alojzu v Švico
— Cizej Cvetku v Avstrijo
— Belej Marjanu v Modeno
13. Odobrili so naslednja služ

bena potovanja:
— Dušanu Burniku, Voga Tu- 

gomerju, Zupanič Konradu, 
Plevnik Slavku in Nečemar Bo
risu v Torino

— Ivu Matej Čiču v Modeno.



POGOVOR Z INOVATORJI
Pod množično inventivno de

javnostjo razumemo vključevan
je in sodelovanje najširšega kroga 
delavcev, zlasti neposrednih pro
izvajalcev v inovacijskem proce
su. Za množično inventivno de
javnost je značilno, da to sodelo
vanje ni osnovno delo delavcev, 
temveč da delavci ob svojem red
nem delu neprestano iščejo nove 
možnosti za dvig produktivnosti 
v neposredni okolici.

Inventivna dejavnost, ki na po
dročju tehničnega razvoja zajema 
izumiteljstvo, novatorstvo in ra- 
cionalizatorstvo, postaja v našem 
času eden najpomembnejših de
javnikov sodobnega razvoja pro
izvajalnih sil v družbi.

S tem se je odnos gospodarstva 
do inventivne dejavnosti bistveno 
spremenil: gospodarstvo je posta
lo osnovni inieiator, organizator 
in potrošnik rezultatov inventivne 
dejavnosti.

MILAN MIKOLA

Vsekakor je prav, da bralcem 
predstavimo mladega, nadebud
nega misleca, pridnega delavca 
in tudi inovatorja. To je, Milan 
Mikula. Rojen enainpetdesetega 
leta v mali vasici Završe, blizu 
Grobelnega. Očeta je že v rosni 
mladosti izgubil, ostal je sam z 
materjo na mali kmetiji. In kot 
pravi, je moral kmalu prijeti za 
»moška« dela, kositi, orati, in se 
ubadati z neštetimi stvarmi, ki pa 
mu niso nikoli bila pretežka. Da, 
že takrat, v  tistih mladih letih, 
ko so se drugi podili okrog oglov, 
brcali žoge, je Milan delal in pre
mišljeval, kako bi lažje in boljše 
naredil, si olajšal delo. Začetek 
inovacij? Da. Saj se prav pri mla
dih zbude želje nekaj narediti, 
ustvariti. Mladi so polni idej, ve
liko jih sicer pozabijo, pa vendar 
drobcena zamisel le nekaj pome
ni, ko jo uresničimo.

MIKOLA Milan, asistent elektro 
vzdrževanja za MO

; Izučil se je za obratnega elek
trikarja in opravljal skoraj po 
vseh obratih elektrikarska dela. 
Pa je ugotovil, da še ne ve dosti 
in je uspešno končal tehniško 
srednjo šolo, mimogrede odslužil 
obveznost domovini, postal asis
tent za elektrovzdrževanje v me
hanski obdelavi, pa mu je zopet 
nekaj manjkalo in se je vpisal v

višjo tehniško. Sedaj ima že po
lovico izpitov za sabo.

Milan je pravzaprav tih mislec. 
Dobro ga poznam. Pregovor, ki 
pravi, dvakrat premisli, enkrat 
reci, za Milana še kako drži. »Da, 
res velikokrat premišljujem in 
nemalokrat se mi utrne misel, ka
ko električno vezje poenostaviti, 
zboljšati, zmanjšati vzdrževanje 
in doseči varneje posluževanje. 
Tu je sedaj odgovor, kako korist
ni so inovacijski predlogi, vendar 
ne samo pri elektriki, ampak na 
vseh ostalih področjih. Pomena 
inovacij se dolgo nismo zavedali, 
zato je skrajni čas, da smo se jih 
resno lotili tudi pri nas. Ta inova
cijska dejavnost je v naši delovni 
organizaciji dobro organizirana. 
Dosegli smo veliko, vendar še ne 
vsega.

In nagraj evanj e?
»Inventivna dejavnost še ni do

volj pravično nagrajena. Verjetno 
zato, ker je še nismo začeli pra
vilno vrednotiti. Ni dovolj, da ve 
za njen pomen samo nekaj ljudi, 
tega bi se morali zavedati vsi. Na
domestilo oziroma nagrada za 
inovacijo pomeni vzpodbudo ino
vatorju za nadaljne delo in tudi 
za njegove sodelavce, kajti tako 
bi dosegli v kratkem času resnič
ni porast množične inventivne de
javnosti. Vemo namreč, da več 
ljudi več ve, pripraviti jih je le 
potrebno, da bodo pričeli misliti 
in da bodo vedeli, zakaj mislijo!

Vsekakor je veliko možnosti in 
vrsta odprtih problemov. Povsod 
je treba hoditi z odprtimi očmi!«

Milan razvija svojo, a upam si 
trditi, zelo točno teorijo o inova
cijah. Še kako se zaveda, da v da
našnjem hitrem tempu tehničnega 
in tehnološkega razvoja moramo 
tudi inventivno krepko delati. Z 
raznimi izboljšavami dosegamo 
boljše, cenejše in tudi varneje. Tu 
je 'pravzaprav osnovni ključ po
mena inovacij. Čeprav ena inova
cija ni tako pomembna, je pa 
lahko osnova drugi, tre tji . . .  Ta 
dejavnost je zelo važna, saj. tako 
dosegamo zastavljene cilje lažje, 
enostavneje in hitreje. To pa po
meni boljši kos kruha, večji dobi
ček oziroma petnajstega debelej
šo plačilno kuverto.

Milan Mikola je tudi aktiven v 
krajevni skupnosti, kjer stanuje, 
v delovni organizaciji ima hekaj 
»funkcij«, ki jih opravlja z vso 
resnostjo, na inventivnem področ
ju pa že ima nekaj vpisanih ino
vacijskih izboljšav.

In tako je prav. Marljiv pri 
upravljanju delovnih nalog, vztra
jen pri študiju, aktiven na inova
cijskem in družbenopolitičnem 
področju in priljubljen sodelavec. 
Takih smo lahko veseli.

JOŽE ZAPUŠEK

»Mislim, da je naša delovna or
ganizacija prebila led na področju 
inventivne dejavnosti. Priznati 
moram, da se predlogi inovator
jev hitreje rešujejo in to je velik 
napredek, pa tudi prepričljiv do
kaz o intenzivni inventivni dejav
nosti v naši delovni organizaciji«.

Tako mi pojasnjuje sogovornik 
Jože Zapušek. Zelo prepričljivo

razlaga potrebo po množični in
ventivni dejavnosti, po še večji 
aktivnosti tistih, ki so že podali 
inovacijske predloge, izboljšave in 
racionalizacije, poziva pa tudi vse 
tiste, ki imajo izboljšave in pred
loge, da jih le prijavijo.

»Želje nas, inovatorjev so sicer 
skromne. Ne, ni vse nagrada. Ra
di bi, da naši predlogi, ideje in za
misli čimpreje zažive, kajti ino
vator dobi is tem priznanje, da je 
njegova zamisel uspela, da je po
trebna in da služi svojemu name
nu oziroma, da inovatorjev trud 
ni bil zaman.«

ZAPUŠEK Jože, vodja TH peči

Jože Zapušek se je rodil v Lju
bljani v  proletarski, delavski 
družini. Očeta in mater je izgubil 
kaj kmalu. Kot otrok je skusil 
grenkobo takratnega životarjenja, 
prepuščen samemu sebi. Kot pra
vi samorastnik se je tolkel skozi 
mladost z vsemi .silami za svoj 
obstoj. Je nepopustljiv. To se mu 
vidi tudi danes, saj prav trmasto 
vztraja prr svojem, kadar ve in 
je prepričan, da ima prav. In še 
kako prav ima. Njegove inovacije 
nekaj let nazaj lepo pričajo o nje
govi delavnosti in miselnosti.

»Enajst let mi je bilo, ko smo 
učakali svobodo, ko so vkorakale 
naše partizanske čete v Ljublja
no. Tistih dni, ko smo svobodno 
zadihali, ne bom pozabil.«

Kot mladinec se je vključil v 
mladinske delovne brigade, postal 
je trikrat udarnik in bil dvakrat 
pohvaljen. S trinajstimi leti je 
prišel v Štore z željo, da se izuči 
za avtomehanika. Vendar, ker ni 
bilo prostih mest, je pristal v jek
larni, za talilca. Po končanih šo
lah je bil v Jesenicah na specia
lizaciji, s sedemnajstimi leti pa 
je že postal eden od najmlajših 
delovodij pri Siemens Martinovi 
peči v jeklarni.

Jože ima veselje do metalurgije. 
Po odslužitvi vojaščine je bil ne
kaj časa še v jeklarni, po izgrad
nji elektro plavža pa je začel no
vo pot pri elektro peči.

»Tu na plavžu je bila povsem 
drugačna tehnologija, bilo se je 
potrebno precej učiti. Dolga leta 
sem bil delovodja, a vendar sem 
ugotovil, da mi še marsikaj manj-' 
ka. Tako sem izredno končal sre
dnjo tehnično šolo leta sedemin
šestdesetega. In prav s pridoblje
nim znanjem so se rojevale nove 
zamisli in izboljšave, katere sem 
dolgo premleval in po pravici po

vedano premišljeval in študiral, 
opazoval in primerjal, dokler se 
niso povsem oblikovale jn dozore
le!«

Na plavžu, katerega Jože zelo 
dobro pozna, vidiš še mnogo mož
nosti izboljšav. Marsikaj mi je 
zaupal, ko smo bili na ekskurziji 
v »Impolu«. Stalno misli, stalno 
nekaj skuša doseči, a vendar z 
znanjem, kar je danes tudi pov
sem pravilno. Kot vodja TH peči 
in tudi proizvodnje so mu dane 
možnosti, da se poleg obilice 
vsakdanjih tehničnih in tehno
loških obveznosti in odgovornosti 
poglablja tudi v izboljšave.

»Vsak začetek je težak,« mi 
pravi, »veliko se je že na našem 
plavžu spremenilo, vendar hoče 
naprej, da bi dosegel željeni cilj, 
lažje, ceneje in tudi varneje do
seči večjo in kakovostno proiz
vodnjo. Vesel sem, če kaj pogrun- 
tam in zato menim, čeprav sem 
trdil da ni vse denar, inovacije 
pa morajo biti pravično in vzpod
budno nagrajene!«

Jože je pravo nasprotje poprej
šnjega sogovornika Mikule. Je 
eksploziven, razglablja glasno in 
prepričljivo. Pa vendar sta si 
oba še kako in to prav po inova
cijski dejavnosti zelo podobna.

»Rad bi, da se tudi domačemu 
človeku zaupa, da se mu priznajo 
inovacijski predlogi, da se pregle
dajo, prerešetajo in, če so dobri, 
po najkrajši poti vključijo v re
dno proizvodnjo. Naj služijo svo
jemu namenu. Res, da moramo 
skrbno slediti novitetam po svetu, 
pa vendar, zakaj bi uvažali zna
nje, če ga imamo, doma!«

RV

Važen
zgodovinski

dogodek
V našem socialističnem razvoju 

pomeni 21. julij 1948 važno pre
lomnico. Takrat ise je začel V, 
Kongres Komunistične partije Ju
goslavije, na katerem je njen ge
neralni sekretar, tovariš Tito po
drobno prikazal in razčlenil raz
voj in pot jugoslovanske Partije 
od leta 1934 do petega kongresa. 
Delegati na kongresu so odločno 
zavrnili lažne obtožbe resolucije 
Informbiroja, ki je obtoževala na
šo Partijo izkrivljanja marksizma 
in leninizma, podajanje v  roke 
imperialistov in s tem vračanja 
na kapitalistični družbeni sistem, 
njeno vodstvo pa esesovstva, so- 
cialdemokratizma in kapitulant- 
stva. Po prekinitvi odnosov s Sov
jetsko zvezo in drugimi socialis
tičnimi državami smo po nekaj 
letnih težavah krenili v našem 
razvoju strmo pot navzgor.Pri tem 
je imelo velik pomen pogumno 
uvajanje samoupravljanja. Sedaj 
lahko jasno povemo, da smo bili 
v usodnih trenutkih naše povoj
ne zgodovine na pravi poti, na ka
teri vztrajamo še danes.



Vtisi s potovanja po Sovjetski zvezi
V tretji izmenjavi sinikalnih 

delegacij med Slovenskimi žele
zarnami in metalurškim kombi
natom Rdeči oktober iz Voglogra- 
da sem bil na predlog Sveta kon
ference predlagan, da zastopam 
sindikat Železarne Štore v tej de
legaciji. Delegacija v sestavi pred
stavnikov Jesenic, Raven, tovarne

njene znamenitosti, kulturne us
tanove in razne spomenike, reko 
Moskvo, podzemno železnico (Me
tro), Rdeči trg in Leninov mav
zolej.

V Leninov mavzolej se vsak 
dan pomikajo dolge kolone turis
tov, Moskovčanov, da bi videli 
notranjost mavzoleja in Lenina,
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Posvet s sindikalnimi delavci v Volgogradu

verig Lesce i,n mene je krenila z 
letalom Tupoljev 154 do Moskve 
okrog 14. ure po našem času, po 
Moskovskem ob 12. uri. Na leta
lišču v; Moskvi, smo naleteli na te
žave, ker nas ni nihče pričakal, 
kot je bilo domenjeno. Težave :so 
bile prevsem zaradi neznanja je-‘ 
zika in precej zapletenih obraz
cev, ki jih mora potnik izpolniti.

No, tudi v tujini, daleč od do
ma, so ljudje, ki ti pomagajo v 
stiski. Pri izpolnjevanju obrazcev 
na letališču nas je slišala ruska 
turistična vodička, ki je znala 
slovensko in nam je bila takoj 
pripravljena pomagati. Na srečo 
je imel-naš vodja Jože pri'sebi 
tel. številko od predstavništva 
»Slovenijales« v Moskvi.

Po telefonskem pogovoru s 
predstavniki »Slovenijales« nam 
je bilo naročeno, da si naročimo 
taksije in -se pripeljemo k njim 
v predstavništvo. Tudi taksi 
so plačali oni. 2e boljše volje 
smo se vodički lepo zahvalili in 
jo skromno obdarili,za njen trud 
in dobro voljo.

Po 35 km dolgi poti od letališča 
do Moskve smo se že rokovali z 
našimi Slovenci, ki so nas postre
gli s kavico, in po dobri uri ča
kanja so organizirali snidenje z 
našimi / sindikanlimi gostitelji iz 
Moskve. ̂

Gostitelji so se nam opravičili 
in dokazali iz dopisa, ki so ga 
sprejeli od naš, da bi mi morali 
prileteti v Moskvo z drugim leta
lom okrog 18. ure, to je štiri ure 
kasneje.

Ko smo še poslovili od naših 
kolegov iz predstavništva šo nas 
odpeljali v hotel Sputnik, nam 
predstavili našega vodjo Aleksan
dra in prevajalca Viktorja, ki sta 
nas spremljala vse dni bivanja 
v Moskvi in Volgogradu. V hotelu 
Sputnik smo se nastanili vsak v 
svojo sobo, opremljeno s televi
zorjem, radijem,- telefonom in 
straniščem z umivalnico.

Drugi dan bivanja v Sovjetski 
zvezi smo si ogledali Moskvo,

ki leži v stekleni krsti, seveda tu 
: so častne straže. Grobna' tišina, 
•razsvetljava,..ki, naredi na vsake
ga obiskovalca močan vtis 'nepo
zabnega dogodka. V ozadju mav
zoleja so pokopani ruski vojsko
vodje, generali, politiki, nied nji
mi so tudi Stali, Žukov in astro
navt Jurij Gagarin.

Po kosilu smo se odpeljali na 
letališče in z letalom Tupoljev 134 
odleteli v Volgograd. Na letališču 
so nas pričakali gostitelji in od
peljali v hotel Turist. Naj po
vem, da je v tej stavbi med vojno 
februarja 1943 bil ujet nemški ge
neral Paulus š svojim štabom.

Drugi dan has je sprej el direk
tor metalurškega kombinata, nas 
seznanil z razvojem tega meta
lurškega kombinata od vojne na- 

. prej in skozi vse petletke do da
nes. Tu smo izmenjali nekaj med
sebojnih izkušenj o delu v žele
zarstvu in o pomenu medseboj
nega sodelovanja. Na kraju raz
govora nas je obdaril s knjigo 
Stalingrada, grbom Stalingrada in 
značko; nato pa smo si ogledali 
obrate elektro peči in žarilne pe-
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či, adjustažo in po izmenjavi ci
garet ih značk z delavci smo se 
poslovili in odpeljali na ogled 
Doma kulture, otroških vrtcev 
in Doma tehnike. Vsi ti objekti 
in ustanove so. pod upravljanjem 
in oskrbo sindikata metalurškega 
kombinata Rdeči oktober.

Cicibani iz vrtca v Volgogradu so prisrčno pozdravili sindikalne delavce

Ta dan smo imeli še dva razgo
vora v Domu kulture s predsed
nikom sindikata in. njegovimi so
delavci in pa s predsednikom ob
lastnega komiteja metalurških 
sindikatov Volgograd. Razgovori 
so bili odkriti, tovariški, pogovar
jali smo se samo o vlogi sindikata 
pri njih in pri nas.

Ker pri njih ni samoupravnega 
odločanja, , je v pristojnosti 
Sindikata ves družbeni standard, 
vsi objekti, finančna sredstva pa 
jim daje kombinat po programu 
in seveda so sredstva odvisna tu
di od poslovnega uspeha kombi
nata.

Pri razgovorih je bila veliko
krat izražena misel, da se mora
mo. prav metalurški sindikati 
obeh dežel boriti, da bomo izdelo
vali najboljša jekla za dobrobit 
vseh ljudi sveta, ne pa.za vojaške 
namene. Resnica je, da imamo 
različno notranjo ureditev, to pa 
ni bila ovira, da si ne bi odkrito 
povedali dobro in slabo.

Ko smo obiskali njihove kul
turne, rekreacijske in tehnične 
Ustanove, smo bili vsepovsod pri
srčno sprejeti. Najlepši sprejem 
pa so nam pripravili cicibani, ki

nadaljevanje na 13. strani



Odprt ribolov na akumulacijskem jezeru »Tratna«
Jezero Tratna je lepo, živo in 

bogato. Leži jugovzhodno od 
Šentjurja, v dolini sotočja Ločni
ce in Dobrniškega potoka, ki se 
združita v Voglajno ob naseljih 
Gorica pri Slivnici, Rakitovca, 
Grobelce, Lipovec in Tratna. Juž
ni del jezera je dostopen po Cesti
III. reda Gorica pri Slivnici — 
Loka pri Žusmu.

Jezero je zgradila OZD Železar
na Štore, da bi zadostila potre

bam hitrega razvoja novih obra
tov, ki za nemoteno obratovanje 
potrebujejo vedno več tehnološke 
vode, 300 litrov v sekundi. Prvot
ni vir iz potoka Voglajne takim 
zahtevam ni bil kos. Sedaj je v 
jezero akumulirano 3,5 milijona 
kubičnih metrov vode s površino 
gladine preko 80 hektarjev.

Tako je nastalo »KOZJANSKO 
MORJE«, novi biser naše lepe do
movine!
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Vtisi s potovanja po 
Sovjetski zvezi

nadaljevanje z 12. strani 
so nam podarili cvetje in nam 
priredili kratek, vendar prelep 
kulturni program.

Drugi dan obiska v Volgogradu, 
bila je sobota; je bil po programu 
najbolj zanimiv dan našega obis
ka,: to je ogled mesta in zgodo
vinski prikaz Stalingrajske bitke. 
V ta namen' so nam dodelili tova
rišico, ki je obvladala ih poznala 
zgodovino Stalingrada, vse grozo
te in herojstvo Stalingrajske bit
ke v času druge svetovne vojne.

Pričeli smo z obiskom pri spo
meniku padlim herojem, tu smo 
tudi položili cvetje naše delega
cije. Značilno pri tem spomeniku 
je, da prav blizu raste drevo, ki 
je edino spomladi 1943 po bitki 
pokazalo znake življenja in oze
lenelo, zato ga imajo Stalingraj- 
čani za simbol prebujanja mesta 
iz ruševin.

Če upoštevamo, da je bil Sta
lingrad oblegan 268 dni, da je 
padlo preko 500.000 ruskih voja
kov, da je bil 28. avgusta 1942 do 
tal porušen in gorel več dni, da je 
bila fronta med sovražnikom od
daljena včasih, sam nekaj metrov, 
da je bilo do reke'Volge borih 
100-200 metrov, potem je jasno, 
da je danes vsaka ulica, hiša, ok
no. zapisano v zgodovino stalin
grajske bitke. Naj omenim še dva 
heroja Sovjetske zveze. Tu sta de
setar Pavle, ki je z okna branil 
neko hišo blizu Volge več dni in 
zadržal sovražnika, da so lahko 
preko Vdlge nove sile priskočile 
na pomoč in še ostrostrelec, ki je 
bil strah in trepet za nemške ofi
cirje in vojake. Oba heroja še ži
vita in se večkrat vračata v mes
to.

Nato smo si ogledali skupno 
grobnico padlih v Stalingradu in 
največji spomenik, saj meri v vi
šino preko 80 metrov. Samo meč, 
ki ga drži žena v rokah, je dolg 
24 metrov in težak 24 ton. V spo
menik je vgrajeno 8000 ton beto-, 
na. Ta spomenik je posvečen vsem 
padlim in opozorilo vsem, da bi 
se kaj takšnega nikdar ne pono
vilo. Po našem bi se spomenik 
imenoval »Mati svobode«.

Grobnica 500.000 padlih je ob
dana z marmorjem, v notranjosti 
je vklesanih v steno 7.000 in eno 
ime padlih, gori večni ogenj, stal
no 'je tu častna straža in obisko
valca spremlja umirjena glasba. 
Tudi tukaj smo položili cvetje in

se z enominutnim molkom pri
družili mnogim obiskovalcem. Na 
tem hribčku je Še mnogo spome
nikov, vsak izmed njih predstav
lja junaštvo ali trpljenje borcev 
Stalingrajske bitke, zato so pre
bivalci Stalingrada in vsi prebi
valci Sovjetske zveze ponosni na 
ta del mesta, saj je po pripove
dovanju zgodovinarjev prav Sta- 
lingrajska bitka obrnila dogodke 
druge svetovne vojne. Popoldne 
smo se z malo ladjico Moskva po
peljali po reki Volgi do prekopa 
Volga-Don, ki je velikega po
mena za rečni promet.

Tretji dan obiska ,v Volgogradu 
smo že izkoristili za ogled kino 
predstave Stalingrajske bitke. V 
tem filmu je prikazan tudi naš 
predsednik Tito, ko polaga venec 
na grobnico padlih žrtev. Popol
dne ¡so nas gostitelji popeljali na 
letališče in po prisrčnem slovesu, 
smo z letalom Tupoljev 134 odle
teli nazaj v Moskvo.

Zadnji dan našega obiska v Mo
skvi je bil v programu razgovor 
s sekretarjem metalurških sindi
katov Sovjetske zveze. Nato pa 
smo Še izkoristili preostali čas za 
ogled Moskve ih nakup raznih 
spominkov za svojce, posebno 
olimpijske značke.

V torek, 27. 6. smo se zgodaj 
zjutraj odpeljali na letališče, tu 
pa je referent za mednarodne od
nose, ki nas je to jutro tudi 
spremljal, opravil vse formalnosti 
tako, da nismo imeli nobenih te
žav.

Po prisrčnem slovesu od sprem
ljevalca Aleksandra in prevajal
ca Viktorja siho se z našim leta
lom boeing 727 ob 7. uri po Mos
kovskem času odpeljali v Beograd 
in tako zaključili 6-dnevno bivan
je v Moskvi in Volgogradu,

Ko sem na letalu iz Moskve do 
Beograda v mislih preletel dogod
ke našega obiska, sem prišel do 
Spoznanja, da sem lahko srečen, 
da sem imel priložnost videti 
Moskvo in Stalingrad, se spoznati 
s sindikalnimi delavci in njihovo 
sindikalno organiziranostjo.

Ko pa smo se spuščali na leta
lišče v Beogradu, sem se spomnil 
starih slovenskih besed »ljubo do
ma, kdor ga ima«. Zato sem bil 
najbolj srečen na letališču na 
Brniku, ko so se letalska kolesa 
dotaknila slovenskih tal in ko 
sem se srečal z domačimi.

Anton Zibret

Že ob gradnji jezu si je ribi
ška družina »VOGLAJNA« po 
svoji funkcijski dolžnosti pridobi
la pravico gospodarjenja nad rib
jim življem in upravljanju je
zera s športnim ribolovom. Na se
vernem bregu jezera že stoji si
cer še nedokončani ribiški dom, 
ki naj bo nova rekreacijska točka

1978. Dnevne ribolovnice je mo
goče kupiti na več prodajnih me
stih, ki so označena z napisi. Po
leg tega je pri ribiškem domu pri
pravljeno 5 čolnov na vesla za 
ribolov in vožnjo po jezeru. Vož
nja z motornimi čolni po jezeru 
je prepovedana.

S l i v n i š k e 3« ze re

Ribiški dom »Tratna« ob Slivniškem jezeru

tudi za člane drugih ribiških dru
žin, da bi na ta način ustvarili 
tesnejše vezi med družinami. Pa 
ne samo to! Jezero je polno živ
ljenja. Ribiški vložek obsega ca.
150.000 komadov različno težkih 
rib naslednjih vrst: krap, klen, 
podust, ploščic, linj, ribji drobiž, 
smuč, potočna zlatovščica in šču
ka. Vložene so bile tudi ribe ple- 
menke, ki so se že drugič zdrsti- 
le. Tudi prirastek je ob začetnih 
pogojih oživljanja jezera izreden.

Prav! zato bi ribiči RD »VOG
LAJNA« želeli opravičiti zaupa
nje družbe, in tako omogočiti sle
hernemu delovnemu človeku in 
občanu, športni ribolov in rekre
ativni užitek v še neokrnjeni na
ravi tako, da bi tudi na idiličnem 
bregu jezera zaživelo. S tem na
menom se je ribolovna sezona na 
jezeru Tratna pričela s 1. aprilom

Poznavalci življenja v jezeru 
upravičeno pričakujejo, da bo je
zero nudilo izreden užitek in da 
se bo tudi kaj ujelo. Jezero obda
jajo grički, ki so porasli z meša
nim gozdom in v katerem se naj
de precej gob.

Idila »KOZJANSKEGA MOR
JA« potemtakem ponuja vse če
sar nam primanjkuje in česar si 
najbolj želimo: da smo odmaknje
ni od hrupa, onesnaženega zra
ka, vrveža in drugih nadlog so
dobnega ,sveta. Le kdo si v današ
njem naglem življenjskem ritmu 
in večni napetost — pri delu in 
doma — ne bi zaželel takšne oaze 
sprostitve!?

Zato velja jezero Tratna bolje 
spoznati, da bi pri športnem ribo
lovu in sprehodih v okolici res
nično uživali.



VISOKO PR IZN A N JE 
OB DNEVU CIVILNE ZAŠČITE

Ob dnevu CIVILNE ZAŠČITE je bilo osrednje občinsko tekmova
nje gasilskih enot Civilne zaščite iz krajevnih skupnosti in večjih de
lovnih organizacij s področja mesta Celja. Tekmovanje je bilo v Što
rah dne 17. junija, na katerem je sodelovalo 10 gasilskih enot CZ. Za 
organizacijo in izvedbo tekmovanja je poskrbela občinska gasilska 
zveza.

Naša gasilska enota CZ se je pod vodstvom tovariša Krumpak 
Stefana za tekmovanje zelo dobro pripravila. Njen uspešen nastop v 
obeh tekmovalnih disciplinah je neposredno vodil tovariš Šoštarič 
Srečko. Gasilska enota CZ je tudi na tem tekmovanju dokazala, da je 
v obeh tekmovalnih disciplinah osvojila prva mesta ter za to sprejela 
prehodni pokal in pismeno priznanje.
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Sektorska vaja gasilskih enot pri samskem domu na Lipi

Reševanje in  nudenje prve pomoči: ponesrečencu

Na zaključku tekmovanja je tovariš Krajnc Viki — načelnik od
delka za LO skupščine občine Celje vročil predsedniku tovarišu Bur
nik Dušanu, dipl. ing. met. PLAKETO CIVILNE ZAŠČITE. To zvezno 
priznanje je bilo podeljeno Železarni Štore za dosedanje uspešno or
ganiziranje, usposabljanje in opremljanje enot CZ,-V pogledu organi
ziranosti CZ v Železarni Štore so bili doseženi vidni uspehi. Organizi
ranost CZ pa predstavlja enega od bistvenih pogojev za njeno efikas- 
nost. Tako imamo organizirane naslednje enote CZ:

Tehnično-reševalno enoto,
Enoto RBK zaščite,
Gasilsko enoto,
Enoto za prvo medicinsko pomoč,^

_ Enoto za vzdrževanje reda.
- V temeljnih organizacijah pa so organizirane splošne enoteDŽ.
Opremljenost enot CZ je dobra, potrebno pa bo opremiti Splošne 

enote v TOZD. Usposabljanje pripadnikov .CZ v vseh enotah se bo. v 
jeseni nadaljevalo po sprejetem programu izobraževanja in usposab
ljanja. :

Plaketa CZ nas obvezuje, da bomo svoje dolžnosti na področju CZ 
še bolj zavzeto izvrševali, tako v pogledu osebnega izobraževanja in 
pripravljenosti, kot tudi v učinkovitem razreševanju problemov in 
situacij, pred katere je postavljena CZ.

Ekipa Železarne Štore, ki je na občinskem tekmovanju gasilskih enot 
Civilne zaščite prejela prehodni pokal za-doseženo prvo mesto

Podelitev zvezne plakete Civilne zaščite DO Železarna štore



iz krajevne skupnosti 
Š T O R E

Svojo drugo redno sejo je imel 
Svet skupščine KS Štore dne
6. junija. Vsi vodje delegacij Stal
nih območij in predsedniki sve
tov so s svojimi razpravami po
segli v živo problematiko KS na
še regije.

Teden dni pred sejo Sveta so 
vse delegacije prejele material v 
razpravo. O finančnem razrezu, 
pravilniku o varovanju vojnih 
tajnosti, o predlogih komunalne 
politike itn. so delegacije po za
piskih izrekle svoja mnenja. Jav
nosti posredujemo najvažnejše 
zaključke o dejavnosti Svetov in 
pa Skupščine same.

— Svet za socialne zadeve se je 
v času med obema rednima se
jama Sveta skupščine sestal en
krat, poravnalni Svet pa kar šti
rikrat. Za člane slednjega je bil 
organiziran tečaj s tematiko 
usmerjanja dela Sveta. Podoben 
tečaj v obliki razgovora bo orga
niziran tudi za vse vodje stalnih 
delegacij v režiji funkcionarjev 
KS Štore.

— Svet za komunalno gospo
darstvo in varstvo okolja je po
trdil finančni program komunal
ne dejavnosti za leto 1978. Dele

gacije so na zahtevo Sveta ime
novale režijske odbore za krajev
ne ceste, ki bodo razpolagali z 
gramozom in drugim cestnim ma
terialom. Svet je sprejel sklep, 
da se tistim odsekom ceste, ka
terih koristniki z dodeljenim ma
terialom neracionalno ravnajo, ne 
bo dodelil nov material, pač pa 
se bo le-ta material dostavil na 
področja, kjer bo tudi koristno 
uporabljen. S strani delegatov je 
bilo Svetu predlagano, naj pri do
delitvah in razrezu finančnih 
sredstev za ceste v prihodnje 
upošteva tudi druge kriterije, kot 
so nagibi cest in podobno. Doslej 
se je gramoz dodeljeval na os
novi dolžine cest.' Kot najaktual
nejše naloge, katerih rešitvam je 
treba pristopiti takoj, pa je Svet 
sklenil naslednje:

— gradnja zdravstvenega do
ma na Lipi,

gradnja mostu na Opoki,
— asfaltiranje ceste v Kompo- 

lah.
S tem, da je Teharje dobilo svo

jo KS, je prišlo do nekaterih 
sprememb kadrovskega in finanč
nega značaja. Svet skupščine je

Ponovno dokazana plemenitost
Med človekoljubna dejanja spada vsekakor tudi darovanje krvi. 

V Štorah že vrsto let dokazujejo, da so vsak čas pripravljeni darovati 
to dragoceno življenjsko tekočino.

Ob dnevu krvodajalstva so -izstopali na celjskem območju zopet 
darovalci krvi iz Štor. V petek, 16. junija 1978 je bila v kulturnem do
mu V Štorah ob 14. uri svečanost S kulturnim programom, po katerem 
so podelili priznanja krvodajalcem. Zvrstili so se plemeniti občani, 
ki že vrsto let darujejo kri in s tem potrjujejo svojo humanost.

Predsednica Komisije za krvodajalstvo pri Občinskem odboru RK Ce
lje, tovarišica Majda Brenčič izroča republiško priznanje dolgoletne
mu, prizadevnemu organizatorju krvodajalskih akcij, tovarišu Štefanu

Krumpaku

Za darovanje krvi 5—25-krat je prejelo visoko priznanje 98 kr
vodajalcev; za 50-kratno darovanje sta prejela dva krvodajalca prak
tično darilo — ročni uri. Ostala občinska in republiška priznanja v 
obliki diplom so prejeli darovalci za več kot 25-kratno darovanje krvi, 
poleg njih pa še izredno aktivni dogoletni organizatorji krvodajalstva, 
vseh skupaj se jih j c zvrstilo 34.

Ob -številki 134 darovalcev krvi se lahko zamislimo in priznamo, 
da smo lahko ponosni, ko imamo v naši sredini tako visoko število 
plemenitih ljudi, ki Svojo plemenitost izražajo na tako prepričljiv in 
resnično lep način. Vsekakor posnemanja vredno!

Naše iskrene čestitke!

zategadelj potrdil poročilo, ki ga 
jo pripravila posebna skupina. 
Oblikovanje stališč obeh KS pa z 
današnjim dnem še ni dokončno, 

Naša krajevna skupnost naj bi 
v doglednem času dobila statut 
pa je zato Svet imenoval tovari
še Opako, Zeliča, Gabrščka in 
Gajška v skupino za pripravo 
predloga. Imenovana je bila tudi

komisija za poživitev delovanja 
hišnih svetov. Obravnavana je bi
la informacija s strani uprave že
leznic o zahtevanem nadvozu čez 
železnico na postajališču v Što
rah. Z dopisi z željami občanov je 
Svet Skupščine in njegov pred
sednik tovariš Gabršček končal 
svojo večurno II. redno sejo.

JoK

Sport m rekreacija
Rezultati medobratnega tekmo- 

vtnja v streljanju z MK puško, 
balinanju in vlečenju vrvi.

REZULTATI
Streljanje z MK puško.
Tekmovanja se je udeležilo 9 

ekip in 64 posameznikov.

Ekipni rezultati:
kroge

1. Elektroenergetski 503
2. Livarna 434
3. OKK 433
4. Valjarna 431
5. Mehanična 421
6. Jeklarna 408
7.- MO 384
8. Uslužbenci ' 382
9. TT 201

Deset najboljših posameznikov: 
krogov

1. Seme Branko 93
2. Rezar Fric 89
3. Dečman Vili 87
4. Ivanšek Stane 85
5. Krajnc Srečko 83
6. Štor Alojz 81'
7. Baumgartner Zdenko 81
8. Kočevar Ivan 79

9.—10. Zapušek Roman 78
9.—12. Lubej Zdravko 78
9,—12. Lišanin Mihajlo 78
9.—12. Malec Boris 78

BALINANJE
Tekmovanja se je udeležilo 8

ekip in 35 posameznikov. Tekmo-
vanje se je vršilo v dveh skupi
nah.

Vrstni red skupin:
I. skupina

1. Valjarna
2. Livarna
3. Jeklarna
4. KKO

II. skupina
1. Elektroenergetski
2. Mehanična
3. TT
4. MO

Rezultati ekipnih dvobojev:
KKO : MO 11:0
TT : Jeklarna 11:9
Mehanična ¡ Livarna 11:3
Elektro, energ.: Valjarna 11:5

Končni vrstni red:
1. Elektroenergetski
2. Valjarna
3. Mehanična
4. Livarna
5. TT
6. Jeklarna
7. KKO
8. MO

VLEČENJE VRVI
Tekmovanja še je udeležilo sa

mo 5 ekip. V tej panogi so po
novno pokazali valjarji, da so 
brez konkurence.

Ekipni plasma:
1. Valjarna
2. Elektroenergetski obrat
3. Jeklarna
4. TT
5. MO

Po končanem tekmovanju je bil 
zaključek I. dela medobratnih 
športnih prireditev.

Na zaključku so prejele naj
boljše ekipe posameznih panog 
praktične nagrade.

Končni vrstni red I. dela med-
obratnih prireditev

točk
1. Elektroenergetski 108
2. Valjarna 101
3. KKO 84
4. Livarna 81
5.—7. Mehanična 73
5.-7. MO 73
5.-7. TT 73
8. Jeklarna 72
9. Uslužbenci 

Srečno!
57

Referent za[ rekreacijo
Tone Veber, 1. r.

Čestitka
Zavest pripadnosti veliki pro

izvodni družini postaja stvarnost, 
razvijajo pa jo dosežki na proiz
vodnem, tehnološkem, poslovnem 
in prav tako na športnem, kultur
nem in samoobrambnem pod
ročju. Z veseljem in ponosom 
sprejemamo vesti o uspehih na
ših delovnih organizacij, še s po
sebnim zadovoljstvom pa smo 
sprejeli vest, da je vaše društvo 
Partizan -— Kovinar na Tjentištu 
sprejelo naj višje letošnje zvezno 
priznanje, prehodno zastavico 
maršala Tita, za celoletno uspeš
no delo na telesnokulturnem pod
ročju.

Za Visoko čast, ki ste je bili de
ležni in dvignili ugled celotnemu 
slovenskemu železarstvu, vam is
kreno čestitamo.

Vaši uspehi so sad dolgotrajne
ga ustvarjalnega prizadevanja in 
zlasti vzajemnosti železarne in 
društva. Visoko priznanje naj bo 
vam in vsem našim delovnim or
ganizacijam spodbuda za nove 
gospodarske, kulturne, telesrio- 
vzgojne in splošne družbene do
sežke Železarne Štore in celotnih 
Slovenskih železarn. V Štorah se 
dobro zavedate, da telesna kultu
ra krepi duha, fizično in delovno 
sposobnost, razvedrilo pa bogati 
sestavine človekovega življenja.

Gregor Klančnik
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Novi člani naše organizacije 
združenega dela so:

Bešič Haso, NK delavec — li
varna II; Golič Mladen, NK dela
vec — livarna II, Žolnir Gabri
jela, VŠ absolvent filozofske fa
kultete, komerciala; Djerič Vuka- 
šin, NK delavec — livarna II; 
Stanič Rade, NK delavec — li
varna II; Štefančič Martin, NK 
delavec — TT — montaža; Potoč
nik Štefan, NK delavec — TT ob
delava; Gajšek Milena, KV pro
dajalka — odd. za kakovost; Rex- 
hepi Behram, NK delavec MO 
litina; Platovšek Alenka, SS eko
nomski t e h n i k - D S  za inv. in 
razvoj; Milekič Mire, NK delavec
— transport; Štih Nikola, NK de
lavec — livarna I; Kunštek Sreč
ko, NK delavec TT — hab. koop. 
sekt.; Sekulič Stanko, NK delavec
— valjarna I; Harapin Franjo, 
NK delavec V* livarna IT; Čater 
Frančišek, NK delavec &  TT ob
delava; Petrišič Stjepan, NK de
lavec — livarna TI; Zajec Dragu- 
tin, NK delavec — livarna II; 
Trajbar Mladen, NK delavec — 
livarna II; Čan,žek Milena, PK 
administrator ¡¡f- DS za ekonomi
ko in organizacijo; Benedičar 
Stjepan, NK delavec 3  livarna 
II; Šekoranja Žani, NK delavec
— MO litina; Prekratič Vjekoslav, 
NK delavec, TOZD Transport; 
Bajrič Omer, NK delavec — val
jarna I; Bat Ivan, KV avtomeha
nik —■ TT montaža; Cingulin 
Ivan, NK delavec — livarna II; 
Arlič Milan, KV strugar — TT 
obdelava; Mačkovšek Vinko, NK 
delavec — TT montaža; Postružin 
Josip, NK delavec — livarna II; 
Škoberne Avgust, KV avtoklepar
— TT montaža; Petek Stjepan, 
NK delavec — valjarna I; Malus 
Milan, NK delavec — liv. II; Pla- 
zar Slavko, ing. elektrotehnike
— TOZD DGP — Rab; Galič Stje
pan, NK delavec — livarna II; 
Ban Franjo, NK delavec -^v a lja 
rna I; Trupec Antun, NK delavec 
—■ valjarna I; Manfreda, Ivan 
dipl. metal. ing. — DS za inv. 
in razvoj; Oprešnik Alojz; strojni 
tehnik — MO — vodstvo; Škafar 
Miran, KV avtoličar — TT — 
montaža; Berk Janko, KV elek- 
tromehanik — elektroobrat; Vla- 
isevič Milan, NK delavec — jek
larna II; Delfabro Milan, PK fi- 
nomehanik — merilna služba; Vo
dovnik Danica, KV kuharica —- 
TOZD DGP, Rab; Sikole Fran
čiška, KV kuharica DGP, Rab; 
Kasenburger Franc, KV mehanik 
železniških vozil, vzdrž. transp; 
naprav; Cvetko Zvonko, NK dela
vec -^ livarna II; Kovačič Silva, 
KV kuharica DGP Rab;

Iz JLA so se vrnili:
Leskovšek viktor, KV strojni 

ključ. — TT obdelava; Krivonog 
Zlatko, KV ključ; ^  energ. obr.; 
Kovač Drago, KV stroj, ključ. 
valjarna IX; Koprivc Zvonko, NK

delavec — valjarna II ; Kubale 
Avgust, NK del. — valjarna II; 
Vlahinič Bernard, KV valjavec — 
valjarna II; Turnšek Jernej, SS 
varilski tehnik — priprava vzdrž.; 
Krobat Janko, NK delavec — li
varna I; Čoki Miran, KV strojni 
ključ; — MO valji; Bobnič Drago, 
elektromeh. — elektroobrat; Kro
bat Martin, KV strojni kalupar — 
livarna I; Marčen Mirko, NK de
lavec — livarna II; Romih Zdrav
ko, KV rezkalec lf|jj MO litina; 
Novak Marjan, KV strugar §¡¡§8 
MO litina; Dremšak Milan, KV 
strojni ključ.; vzdrž. tr. sr.; An- 
lej Vojko, KV strugar — MO val
ji; Jošt Stanko, PK premikač —- 
transport; Mastnak Stanislav, KV 
avtomehanik Ig TOZD Kontrole 
kakov.; Grosek Viljem, KV stroj
ni ključ.glggmehanična; Bek An
ton, KV strojni ključ. — MO va
lji; Žafran Janez, valjavec prof.
:— valjarna II; Turnšek silvo, val- 
jav. prof. — valjarna II; Korez 
Robert, KV rezkalec -gi mehanič
na; Guzej Milan, NK delavec %- 
TT montaža; Goleš Martin, KV 
jedrar — livarna II; Pavlič Boži
dar, KV strojni Ključ. — meha
nična delavnica; Vidic Jožef, NK 
delavec fesi livarna II; Grabler. 
Alojz, NK delavec — elektro
obrat; Gobec Anton, NK delavec 
— livarna I; Mirt Ivan, PK stru
gar - S m o  valji;

Na odslužeiije vojaškega roka 
so odšli:

Vasiljevič Nikola, NK delavec, 
Novak Cveto, KV strugar in Perc 
Konrad, NK delavec iz valjarne 
I; Peer Jožef, NK delavec, Grač
ner Franc, NK delavec, Zupanc 
Branko, KV strojni ključavničar, 
Kočar Mirko, NK delavec, Zidar 
Vincenc, KV strugar, Kunaj Voj
ko, KV valjarna profilov in Čo- 
kelc Jernej, KV valj. profilov — 
vsi iz valjarne II; Konkolič Mar
jan, KV strugar, kal., Lipavec 
Ivan, KV strugar kalupar in Lon
čarič Zdenko, NK delavec iz li
varne I; Knafelc Franc, NK de
lavec, Kantužer Marjan, NK de
lavec in Kosi Marjan, KV strojni 
kalupar — iz livarne II; Lah Voj
teh, KV strugar, Agrež Milan, KV 
strugar, Vehovar Jože, KV strojni 
ključavničar strugar, Gobec Sil
vester, KV strugar, Šrimf Silve
ster, KV strugar in Relepi Beh
ram — vsi, iz TOZD MO — obde- 
lovalnica; Novačan Branko, KV 
strojni ključavničar in Čujež Bo
židar, KV elektromeh anik izelek- 
tro obrata; Bobek Marjan, PK 
plam. rez., Kožuh Viktor, KV 
strojni ključavničar in Pa j Anton, 
KV strojni ključavničar-štrugar 
iz mehanične delavnice; Faller 
Viktor, KV ključavničar-strugar, 
Verhovšek Vojko, KV avtomeha
nik, Guzej Jožef, PK varilec in 
Humški Josip, KV strojni klju
čavničar — obrat vzdrževanja 
transportnih sredstev; Tanšek

Branko, KV modelni mizar iz mo
delne mizarne; Gajšek Cvetko, 
KV RTV mehanik iz merilne služ
be, Pekošak Viktor, KV avtome
hanik in Kuzman Silvo, KV vozni 
ličar — TT montaža; Krajnčan 
.Marjan, NK.delavec iz TT —..mat. 
koop. sekt.; Dolžan Igor, dipl. ing. 
stroj, iz TT — kontrola kvalitete; 
Herman Milan, KV avtomehanik 
iz TT — komerc.; Ober,žan Zdrav
ko, NK delavec iz TT obdelava; 
Šantel Zdenko, KV strugar iz ob- 
delovalnice valjev.

Zaradi negativne, ocene v poiz
kusni dobi je odšel:

Behrami Azem, NK delavec.

Po lastni želji so odšli iz delov
ne organizacije:

Jenič Bojan, NK- delavec, Seku
lič Stanko, NK delavec, Arzenšek 
Rado, NK delavec, Murn Jože, NK 
delavec, Šušterič Franc, NK dela- 
lavec, Broz Dragutin, NK dela
vec, Fiket Franjo, NK delavec in 
Kojič Srboljub, NK delavec — 
vsi iz valjarne I; Bračun Ivan, 
NK delavec in Zgonec Jožef, NK 
delavec iz valjarne II; Špoljar 
Vladimir, NK delavec, Kamenšek 
Viljem, NK delavec in Šiyak 
Stjepan, NK delavec iz livarne I; 
Firer Dušan, PK Strojni kalupar, 
Zeme Ivan, KV strojni kalupar, 
Jerebinšek Drago, KV strojni ka
lupar in Harapin Josip, NK dela
vec iz livarne II; Verdinek Janez, 
PK žerjavov, iz jeklarne II; Čret
nik Miroslav, NK delavec iz jek- 
lovleka; Vidakovič Mile, KV ob
ratni elektrikar in Šuc Jožef, KV 
ključavničar iz elektroobrata; No
vak Marjan, KV strugar iz meha
nične delavnice; Bogovič Andel- 
ko, PK zidar iz GKSG; Vodišek 
Marija in Zupanc Dragica, NK 
delavki iz komunale; Senegačnik 
Anton, NK delavec iz TT — mon
taža; Štipčič Ivan, NK delavec iz 
TT obdelava; Jarmšek Milena, NS 
uslužbenka — TOZD KK; Ojster
šek Jožef, KV strugar iz obdelo- 
valnice valjev!

Naraščaj v družini so dobili:
Kovač Franc in Bek Janez iz 

jeklarne II, Koprivc Jože, Pušnik 
Ferdo, Pušnik Ivan, Lukič Ljubo, 
Kneževič Mile in Marton Karolj 
iz livarne I; Kokalj Stane iz TT 
mat. koop. sekt.; Barič Filip iz 
DS za EO, Ploštajner Stane iz 
AOP, Labohar Branko iz valjar
ne I, Potočnik Janez iz merilne 
službe, Zupanc Emil iz mehanič
ne, Haberman Hugo in Krapše 
Roman iz TOZD Kontrole kako
vosti.

Na novo življenjsko pot so sto
pili:

Godicelj Zdenka, DS za kadre 
in splošne zadeve in Lokmič Mu-, 
hamed iz livarne I; Čuvan Alen
ka iž Tovarne traktorjev, Seibert 
Brigita iz Tovarne traktorjev, 
Posl Silvo iz obdel. litine, Oset 
Franc iz obdel. litine, Mujič Hu
sein iz livarne I, Ferlič Drago iz 
mehanične delavnice, Šmid Stan
ko iz elektroplavža, Markovič 
Stanko iz obrata transport, Spo- 
lenak Andrej - -  GKŠG zidarji, 
Bevc Marjan iž valjarne II, Bre- 
zinščak Vilim iz AOP, Strašek 
Rudi iz jeklarne II in Kolar Maks 
iz vzdrževanja transportnih sred
stev.

Vsem skupaj iskreno čestitamo 
in želimo obilo družinske sreče!

DELOVNO OBVESNOST 
SO KRŠILI:

1. BABIČ 'Mladen, valjarna I 
i —: dne 25. 2. 1978 si je hotel pro

tipravno prilastiti material. — 
Prenehanje lastnosti, delavca v 
združenem delu, pogojno 6 mese
cev.

2. GAJŠEK Jože, jeklarna I — 
dne 8. 2. 1978 neopravičeno iz
ostal z dela§Š§i javni opomin.

3. MUHA' Friderik, jeklarna I
— dne 6. 3. 1978 odklonil delo - -  
prenehanje lastnosti delavca v 
združenem delu — pogojno za 6 
mesecev.

4. OGRIZEK Alojz, jeklarna II
— dne 21. 3. 1978 samovoljno za
pustil delovno mesto ob 19. uri — 
javni opomin.

5. LIPOVŠEK Drago, jeklovlek
— dne 7. in 8. 2, 1978 neopraviče
no izostal z dela — javni opomin.

6. FlRANT Drago, valjarna I — 
dne 9. 3. 1978 točil sodelaVcem 
alkoholno pijačo za denar — pre
nehanje lastnosti delavca v zdru
ženem delu — pogojno za 6 me
secev.

7. INKRET Bojan, valjarna I 
-v^dne 17. 3. 1978 točil sodelavcem 
•alkoholno pijačo — prenehanje 
lastnosti delavca v združenem de
lu — pogojno za 6 mesecev.

8. KOZLINA Slobodan, jeklar
na II dne 4. 4. 1978 odklonil 
delo — javni opomin.

9. VELIČ Imzo, valjarna I — 
dne 18. 2., 20. 3. in 17. 4. 1978 ne
opravičeno izostal z dela — pre
nehanje lastnosti delavca v zdru
ženem delu — pogojno za 6 me
secev.

10. ŽLENDER Rudolf, valjarna 
II ¡5- dne 22. 2. 1978 neopravičeno 
izostal z dela — prenehanje last
nosti delavca v združenem delu
— pogojno za 6 mesecev.

11. PILKO Vinko, livarna I — 
dne 15. in 21. 3. 1978 neopraviče
no izostal z dela — javni opomin.

12. ŽLENDER Leopold, livarna 
II — dne 16. 2, 1978 ¡skočil čez žič
no ograjo — javni opomin.

13. PUNGARTNIK Kristijan, 
livarna I — dne 12. 1., 9. 3. in 2. 4. 
1978 neopravičeno izostal z dela

- — prenehanje lastnosti delavca v 
združenem delu — pogojno za 6 
mesecev.

14. LIPOVŠEK Anton, livarna I
— dne 22.'in 24. 4. neopravičeno 

'izostal z dela =— javni opomin.
15. KUNŠEK Roman, livarna II

— dne 10. 3. 1978 prišel v tovarno 
na nedovoljenem mestu ih prine- 

; sel s seboj 8 ¡steklenic piva in 21 
v in a l j i  prenehanje lastnosti de
lavca v združenem delu'— pogoj
no za 6 mesecev.

16. ŽUPNEK Janez, livarna II 
L-ci dne 6. 2. in 3. 4. 1978 neopra

vičeno izostal z dela — preneha
nje lastnosti delavca v združenem 
delu — pogojno za 6 mesecev.

17. VDUŠEK Drago, livarna II 
. --- dne 12. 2. 1978 neopravičeno

izostal z dela — javni opomin.
18. KOPRIVC Martin,' livarna II

— dne 27. 3, 1978 neopravičeno iz
ostal z dela — javni opomin.

19. GRADIŠNIK Marjan, livar
na II — dne 10. 4. 1978 prišel Ha 
delo v vinjenem stanju — javni 
opomin.

STO R SK I ZELEZAR — G lasilo  OZD S lovenske  že leza rn e  ŽELE
ZARNA STORE — Iz h a ja  e n k ia t  m esečno  — U red n išk i odbor: 
G rad išn ik  F rido , G abršček  Jože, K nez P e te r , d ip l. ing ., K av k a  F ran c , 
R enčelj V lado, U ršič  R udi, Z m a h ar Iv a n  ¡ji O dgovorn i in  g lavn i 
u re d n ik : K av k a  F ran c , p om očn ik  u re d n ik a : U ršič  R udi. Po 
m n e n ju  rep u b lišk eg a  se k re ta r ia ta  za p ro sv e to  in  k u ltu ro  L ju b lja 
n a , je  Časopis o p roščen  d av k a  od p ro m eta  p ro izvodov  (št. 421-1/72 
z d n e  20. 2. 1974) ~  T isk : AERO C elje  — TOZD g ra fik a  — R okopisov 
n e  v račam o .

Mulej


